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PODATEK MIEDZIOWY 
W DÓŁ!
Do Sejmu wpłynął projekt obniżenia o 15 proc. podatku 
miedziowego. – Rząd wywiązał się ze swoich 
zobowiązań – komentuje Robert Raczyński, prezydent 
Lubina i lider Bezpartyjnych Samorządowców.  STR. 2

TRAGEDIA NA BUDOWIE
47-letni obywatel Ukrainy zginął na 
placu budowy. Mężczyzna spadł z 
czwartego piętra. STR. 7 

reklama

ZAPŁACIMY 
ZA PARKINGI?
Radny Dariusz Jankowski uważa, że 
w Lubinie powinny powstać strefy 
płatnego parkowania. Jako 
alternatywę dla jazdy samochodem 
wskazuje miejskie autobusy.
 STR. 5

ROZKŁAD JAZDY 
BUDZI EMOCJE
Pasażerskie pociągi z Lubina jeszcze 
nie ruszyły, ale rozkład jazdy już 
wywołuje gorączkowe dyskusje. 
Wszystko przez to, że w drodze do 
Legnicy szybkie składy nie będą się 
zatrzymywać na żadnych 
przystankach.  STR. 2
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NIK KRYTYKUJE 
KGHM
Zakup kopalni Sierra Gorda przyniósł 
KGHM prawie 20 mld strat. 
Najwyższa Izba Kontroli negatywnie 
ocenia jeden z największych 
projektów inwestycyjnych holdingu.
 STR. 3

ZA GARŚĆ
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 » Ten wyrok zakończył długi roz-
dział we współczesnej historii Rud-

nej – Sąd Okręgowy w Legnicy 
uznał, że wójt Władysław Bigus wi-

nien jest przestępstwa wyborcze-
go. Decyzja sądu jest prawomocna, 

a to oznacza, że po ponad 27 la-
tach na czele tej gminy stanie ktoś 
inny. A wszystko przez raptem 55 

nazwisk, które nielegalnie pojawiły 
się na listach wyborców...  Str. 3

NAZWISK

»» Ten wyrok zakończył długi roz-Ten wyrok zakończył długi roz-Ten wyrok zakończył długi roz-Ten wyrok zakończył długi roz-Ten wyrok zakończył długi roz-Ten wyrok zakończył długi roz-Ten wyrok zakończył długi roz-Ten wyrok zakończył długi roz-

Władysław Bigus 

straci mandat!
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 » Do Sejmu wpłynął 
projekt obniżenia o 15 
proc. podatku miedzio-
wego. Zmniejszenie tej 
daniny było jednym 
z warunków stawia-
nych przez Bezpartyj-
nych Samorządowców 
i zostało wpisane do 
umowy koalicyjnej 
z Prawem i Sprawiedli-
wością. 

Rząd wywiązał się ze 
swoich zobowiązań. 
Tak jak ustaliliśmy 

trzy miesiące temu z rządem 
i premierem Morawieckim, 
projekt nowelizacji ustawy 
o podatku od niektórych 
kopalin wpłynął w trybie 
przyśpieszonym, jako pro-
jekt poselski – mówi prezy-
dent Lubina Robert Raczyń-
ski i jednocześnie lider Bez-
partyjnych Samorządow-
ców, według którego posło-
wie zajmą się tą sprawą już 
na najbliższym posiedzeniu 
Sejmu. – Podatek miedziowy 
powinien być obniżony o 15 
procent z dniem 1 kwietnia, 
choć może być tygodnio-
wy lub dwutygodniowy 
poślizg. Przy czym zazna-
czam, że jest to tak naprawdę 
pierwszy krok do całkowite-
go zniesienia tego podatku – 
dodaje Raczyński.

W uzasadnieniu do projek-
tu o zmianie ustawy czytamy:

Obniżenie wymiaru 
podatku od niektórych kopa-
lin o 15% udostępni dodat-
kowe fundusze KGHM Pol-
ska Miedź S.A., które istotnie 
przełożą się na długotermino-
wą stabilność i rozwój Spółki. 
Znacznemu zwolnieniu uleg-
nie trend wzrostowy zadłu-

żenia KGHM, które mogło-
by w długiej perspektywie 
zagrozić istnieniu wielu tysię-
cy miejsc dobrze opłacanej 
pracy. Jednocześnie możliwe 
będzie spokojne planowanie 
wydobycia i przerobu rud na 
kolejne dziesięciolecia. KGHM 
pozostanie głównym silnikiem 
gospodarczym regionu Dolne-
go Śląska i Zagłębia Miedzio-
wego. Co więcej, uwolnione 
fundusze umożliwią zwięk-
szone inwestycje w eksplora-
cję i eksploatację złóż rud mie-
dzi, co przełoży się na lepszą 
sytuację ekonomiczną regio-
nu, pracowników Spółki i ich 
rodzin oraz samorządów tery-
torialnych. Zwiększą się wpły-
wy z pozostałych podatków 
oraz wydatki na cele społecz-
ne – zarówno ze strony Grupy 
Kapitałowej KGHM, Funda-
cji KGHM jak i samorządów, 
które utrzymywane są z danin 
publicznych Spółki.

Jak szacuje rząd, obniże-
nie miedziowego podatku 
oznacza dla budżetu państwa 

w 2019 roku wpływy mniej-
sze o 180 mln zł, a w kolejnych 
latach o 240 mln zł. Tyle zosta-
nie w kasie KGHM.

Realizacja uzgodnień 
z umowy koalicyjnej podpisa-
nej z PiS to według prezyden-
ta Lubina bardzo dobra infor-
macja, również dla mieszkań-
ców regionu.

– Pokazuje to, że władza 
publiczna na każdym szczeb-
lu, nawet samorządowym, 
jeśli się dobrze zorganizuje, 
jest przekonana co do swoich 
intencji, nawet jeśli wszyscy są 
przeciw, może zrobić wszyst-
ko. Bo przecież nie mieliśmy 
żadnego poparcia, zostaliśmy 
sami, żadna partia polityczna 
nas nie popierała, jeśli chodzi 
o zniesienie podatku miedzio-
wego, który dewastuje nasze 
miejsca pracy. Konsekwen-
tnie budowaliśmy poparcie 
na rzecz obniżenia podatku 
miedziowego – dodaje prezy-
dent Raczyński.

Ale to nie koniec, bo wło-
darz Lubina uważa, że poda-

tek, który uderza w KGHM, 
powinien całkiem zniknąć.

– Tak jak ustaliliśmy mię-
dzy sobą, między radny-
mi, będziemy dalej konse-
kwentnie domagać się od 
rządu całkowitego zniesienia 
podatku miedziowego, zwa-
żywszy, że rząd ostatnio cią-
gle opowiada, że tych pienię-
dzy ma sporą nadwyżkę – 
stwierdza Raczyński. – Połą-
czenie złych decyzji podję-
tych przez poprzednie zarzą-
dy KGHM, a polegających 
na inwestycjach zagranicz-
nych czy wywiezieniu kapita-
łu z dołożeniem tego podatku 
miedziowego – już w tej chwi-
li ponad 11 miliardów, które 
stąd wypłynęły – naprawdę 
stawia pod znakiem zapyta-
nia przyszłość KGHM Polska 
Miedź – dodaje.

W tegorocznym budże-
cie państwa przewidziano 1,4 
miliarda zł wpływów z podat-
ku miedziowego.

 MARTA CZACHÓRSKA

Sukces Bezpartyjnych: podatek 
miedziowy idzie w dół
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Pociągu jeszcze nie ma, a rozkład 
jazdy już wzbudza emocje
 Niespełna trzy miesiące 

zostały do planowanego 
powrotu pasażerskich 
pociągów, regularnie 
kursujących między 
Lubinem a Wrocławiem. 
Czekają na to nie tylko 
lubinianie, lecz również 
mieszkańcy miejscowości 
leżących wzdłuż 
remontowanej właśnie linii 
kolejowej 289. Ich niepokój 
wzbudził jednak ostatnio 
opublikowany w Internecie 
rozkład jazdy, z którego 
wynika, że na mniejszych 
stacjach pociąg nie będzie 
się zatrzymywał.

Pociągi pasażerskie prze-
stały jeździć z Lubina w 2010 
r. Pierwszy ponowny kurs 
zaplanowany jest na 9 czerw-
ca. Od kilku miesięcy miesz-
kańcy Zagłębia Miedziowego 
uważnie śledzą aktualizowa-
ne rozkłady jazdy pociągów, 
które mają ich dowieźć do sto-
licy Dolnego Śląska. Pierwszy, 
w którym znalazły się takie 
połączenia, opublikowany 
został pod koniec ubiegłego 
roku. W marcu kolej zaktuali-
zowała rozkłady i tym razem 
okazało się, że plan połączeń 
na trasie Lubin – Wrocław 
nie przewiduje zatrzymywa-
nia się składów Kolei Dolno-
śląskich na małych stacjach, 
m.in. w Raszówce czy Rze-
szotarach. Mieszkańcy wsi 
od razu zaczęli dopytywać 
o powód tej zmiany.

– Realizujemy wytycz-
ne Urzędu Marszałkowskie-
go Województwa Dolno-
śląskiego, który jest naszym 
zwierzchnikiem. Zgodnie 
z jego planami pociągi Kolei 
Dolnośląskich mają utwo-
rzyć sieć połączeń regional-
nych, łączących duże ośrod-
ki miejskie. Naszym zada-
niem jest zapewnić miesz-
kańcom Lubina dojazd do 
Wrocławia w czasie krót-
szym niż godzina – wyjaś-
nia Bartłomiej Rodak, rzecz-
nik prasowy Kolei Dolnoślą-
skich. – Najszybszy pociąg na 
tej trasie będzie nosił nazwę 
„Cuprum” i kursował przez 
cały tydzień, zatrzymując 
się tylko w Lubinie, Legnicy 
i Wrocławiu – dodaje.

Przejazd z Lubina do Wroc-
ławia ma potrwać około 50 
minut. Chociaż nikt oficjalnie 
tego nie podkreśla, taki czas 
sprawi, że KD staną się nie tyl-
ko dobrą alternatywą dla jaz-
dy samochodem, ale też silną 
konkurencją dla pasażerskich 
busów. Jest to o tyle istotne, 
że dziesięć lat temu linia 289 
była deficytowa, ponieważ 
zbyt długa podróż zniechęca-
ła pasażerów.

Lubinianie i legnicza-
nie będą zatem mieli bardzo 
dobre połączenie z Wrocła-
wiem. Co z mieszkańcami 
np. Raszówki czy Rzeszotar? 
Trudno sobie wyobrazić, że 
przez małe stacje, które w tej 
chwili są remontowane na 
zlecenie PKP Polskich Linii 
Kolejowych, pociągi miały-
by tylko przejeżdżać.

– Do uruchomienia połą-
czenia zostało jeszcze kil-
ka miesięcy, będzie to czas 
na przeanalizowanie kwe-
stii związanych między inny-
mi z możliwością zatrzymy-
wania pociągów regional-
nych Kolei Dolnośląskich na 
stacjach pośrednich.  Każde 
zatrzymanie pociągu wydłu-
ża czas połączenia, generu-
je również koszty dostępu do 
infrastruktury torowej, pero-
nowej, przewoźnik również 
ponosi większe koszty eks-
ploatacyjne. Ale ponad tym 
wszystkim dostrzegamy spo-
łeczną potrzebę dostępno-
ści komunikacyjnej do kolei 
również dla mieszkańców 
mniejszych miejscowości – 
zapewnia Michał Nowakow-
ski, rzecznik prasowy mar-
szałka województwa dolno-
śląskiego.

Jednym z rozwiązań, 
o którym mówią urzędni-
cy, jest takie zorganizowanie 
komunikacji autobusowej na 
poziomie gmin, by lokalne 
połączenia były skorelowane 
z rozkładem jazdy pociągów. 
Miałoby to zafunkcjonować 
na całym Dolnym Śląsku, 
w miarę rewitalizacji regio-
nalnej sieci kolejowej.

– Samorząd województwa 
przejmie blisko 500 kilome-
trów dotychczas nieczynnych 
i często zdewastowanych linii, 
które zrewitalizujemy i przy-
wrócimy na nich ruch pasa-
żerski – dodaje Nowakowski.

Aby zrealizować wizję 
szybkiej kolei regionalnej, 
KD przetestują przystanki 
na żądanie. Pilotaż tego roz-
wiązania zostanie wprowa-
dzony jeszcze w tym roku i – 
jeśli przyniesie dobre efekty – 
doprowadzi do zmniejszenia 
liczby postojów pociągów KD 
na niektórych trasach, m.in. 
w Kotlinie Kłodzkiej.

JOANNA DZIUBEK
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Obniżenie podatku było jednym z punktów wojewódzkiej umowy koalicyjnej między 
Bezpartyjnymi Samorządowcami a PiS

Z głębokim żalem przyjąłem wiadomość 
o śmierci radnego Rady Miejskiej, 

Zbigniewa Czerwonki. 
Umarł dobry człowiek, 

który nie był niczyim wrogiem, ani nie miał wrogów. 
Zacny i szlachetny. Zawsze był gotów pomagać innym.

Żegnaj Zbyszek.

Rodzinie zmarłego składam 
wyrazy szczerego współczucia.

Pokój Jego duszy.
Prezydent Miasta Lubina

Robert Raczyński

Rodzinie zmarłego składam wyrazy szczerego współczucia.
Pokój Jego duszy.

Prezydent Miasta Lubina
Robert Raczyński

Wyrazy głębokiego współczucia
rodzinie i bliskim 

Śp. Zbigniewa Czerwonki 
Radnego Rady Miejskiej w Lubinie

w latach 2010 - 2019. 
Składają, łącząc się w smutku 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Bogusława Potocka 

oraz radni Rady Miejskiej w Lubinie.
 

kondolencje
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 » Ten wyrok zakończył 
długi rozdział we 
współczesnej historii 
Rudnej – Sąd Okręgowy 
w Legnicy uznał, że wójt 
Władysław Bigus wi-
nien jest przestępstwa 
wyborczego. Decyzja 
sądu jest prawomocna, 
a to oznacza, że po po-
nad 27 latach na czele 
tej gminy stanie ktoś in-
ny. A wszystko przez 
raptem 55 nazwisk, któ-
re nielegalnie pojawiły 
się na listach wyborców.

Do przestępstwa wybor-
czego doszło przy 
wyborach samorzą-

dowych w 2014 r. Ówcześ-
ni konkurenci Władysława 
Bigusa – Adela Szklarz i Wal-
demar Latos – podejrzewali, 
że do list wyborców celowo 
zostały dopisane nieupraw-
nione osoby, które w dniu 

wyborów nie mieszkały 
w gminie Rudna. Powiado-
mili prokuraturę, a ta wój-
towi Władysławowi Biguso-
wi i sekretarzowi (a wówczas 
zastępcy wójta) Andrzejowi 
Bobrkowi postawiła zarzuty 
niedopełnienia obowiązków 
w związku z wyborami samo-
rządowymi i naruszenia prze-
biegu wyborów.

Proces obu samorządow-
ców rozpoczął się w stycz-
niu ubiegłego roku. Do akt 
sprawy dołączonych było 55 
nazwisk osób, które miały 
być dopisane do list wybor-
czych w gminie Rudna, 
choć faktycznie były wów-
czas mieszkańcami Lubina, 
a nawet Wrocławia. Takich 
osób podobno miało być 
znacznie więcej, ale prokura-
tura nie zebrała na to dowo-
dów. 

W lipcu 2018 r. Sąd Rejo-
nowy w Lubinie stwierdził, że 
wójt i sekretarz nie dopełnili 
obowiązków sprawdzenia, 
czy wpisane przez wyborców 
w deklaracji miejsca zamiesz-
kania zgadzają się ze stanem 

faktycznym. Bigus i Bobrek 
zostali uznanymi za winnych. 

14 marca ocenę tę potwier-
dził sąd drugiej instancji, 
przytaczając w uzasadnie-
niu zeznania świadków, któ-
rzy przekonywali, że wpis 
do rejestru wyborców nastą-
pił po instrukcjach, jakie 
otrzymali od zastępcy wójta. 
Sędzia nie dał również wiary 
tłumaczeniom oskarżonych 
dotyczącymi ich niewiedzy, 

podkreślając, że to na orga-
nie wykonawczym spoczy-
wa obowiązek sprawdzenia 
czy mieszkańcy mogą głoso-
wać w wyborach.

– Gdyby nawet pojawiła 
się jedyna możliwość rozwią-
zania problemu poprzez opi-

nię radcy prawnego, to i tak 
z tej opinii nie korzystano – 
tłumaczył sędzia Aleksan-
der Żurakowski. – W notat-
kach załączonych do akt 
sprawy żadna z osób nie speł-
niła też wymogu oświadcze-
nia po uprzednim pouczeniu 
o odpowiedzialności karnej – 
zaznaczył.

Oskarżycielem posiłko-
wym w sprawie była Ade-
la Szklarz – rywalka Włady-
sława Bigusa w wyborach 
samorządowych 2014 i 2018 
r. która nie kryła zadowolenia 
z ogłoszonego wyroku. Roz-
strzygnięcie to ma być jasnym 
przekazem dla przedstawicie-
li lokalnych samorządów, ale 
przede wszystkim dla społe-
czeństwa, że wybory muszą 
być przygotowane i przepro-
wadzone zgodnie z prawem.

– Dzisiejszy wyrok jest 
słuszny, a zastosowana reak-
cja prawno-karna adekwat-
na do zarzutów. Nie może być 
tak, że nie mieszkańcy gminy 
wybierają wójta – komentuje 
Szklarz. – Myślę, że będzie to 
zachęta na przyszłość, byśmy 

chętniej bra-
li udział w wybo-
rach, tak parlamentarnych, 
jak i z pewnością samorządo-
wych.

Władysław Bigus to urzę-
dujący obecnie wójt Rud-
nej, walkę o kolejną kadencję 
wygrał bowiem już w pierw-
szej  turze. Jaka będzie przy-
szłość gminy, ale i samego 
samorządowca, który rządził 
w Rudnej nieprzerwanie od 
ponad 27 lat?

– W związku z tym, że 
wyrok jest prawomocny, 
komisarz wyborczy musi 
wygasić mandat obydwu 
oskarżonych i wyznaczyć 
osoby, które będą pełniły 
funkcję. Konsekwencją będą 

przedtermi-
nowe wybory – 

informuje Teresa Łozińska-
-Fatyga z Prokuratury Okrę-
gowej w Legnicy.

Sąd skazał Władysła-
wa Bigusa na siedem mie-
sięcy pozbawienia wolno-
ści w zawieszeniu na dwa 
lata. Dodatkowo obarczył go 
grzywną w wysokości sześ-
ciu tysięcy złotych. Andrzejo-
wi Bobrkowi wymierzył karę 
pięciu miesięcy pozbawie-
nia wolności, na okres próby 
dwóch lat, i czterech tysięcy 
złotych grzywny. Oba wyro-
ki są prawomocne.

PAWEŁ PAWLUCY
WSPÓŁPRACA: JOANNA DZIUBEK

Po raz pierwszy od 
1991 r. okazały 

budynek Urzędu 
Gminy w Rudnej 

będzie miał nowego 
gospodarza

NIK krytykuje zakup Sierra Gorda
 Inwestycja w kopalnię Sierra 

Gorda przyniosła grupie KGHM 
blisko 20 mld strat – takie 
informacje znalazły się w raporcie 
Najwyższej Izby Kontroli, do 
którego dotarła Polska Agencja 
Prasowa. Przedstawiciele spółki – 
byli i obecni – bronią jednak 
chilijskiego przedsięwzięcia.

Odkrywkowa kopalnia Sier-
ra Gorda w Chile rozpoczęła pracę 
w lipcu 2014 r. KGHM poprzez spół-
kę KGHM International ma w niej 
55 proc. udziałów. Partnerami mie-
dziowego holdingu w tym projekcie 
są japońskie firmy Sumitomo Metal 
Mining i Sumitomo Corporation. 
W tym miejscu wydobywana jest 
miedź i molibden – tegoroczne pla-
ny budżetowe KGHM przewidują, 
że udział lubińskiej grupy w produk-
cji Sierra Gorda wyniesie 57 tys. ton 
miedzi i 11 mln funtów molibdenu.

Jak podała PAP, w wystąpieniu 
pokontrolnym NIK stwierdziła, że 
decyzja o zakupie spółki Quadra 
FNX, a przez nią Sierra Gorda, była 
błędna, ponieważ doprowadziła do 
strat sięgających 19,6 mld zł. Dotych-
czasowe zaangażowanie finansowe 
KGHM, związane z objęciem jej czę-
ści udziałów kopalni oraz koniecz-
nością jej dalszego dofinansowywa-
nia, NIK oszacowała na kwotę oko-
ło 13,8 mld zł.

Zarzuty kontrolerów Izby doty-
czą m.in. faktu, że przez trzy lata 
od uruchomienia produkcji kopal-
nia nie osiągnęła pierwotnie zakła-
danych poziomów produkcji, co 
powodowało niższe od zakłada-

nych przychody ze sprzedaży. Prob-
lemy z rentownością kopalni sprawi-
ły, że przez dwa lata z rzędu koniecz-
ne było dokonywanie odpisów aktu-
alizacyjnych, zmniejszających księ-
gową wartość tej inwestycji, a tym 
samym negatywnie wpływających 
na wyniki finansowe grupy KGHM.

W odpowiedzi na informacje 
opublikowane przez PAP, Lidia Mar-
cinkowska-Bartkowiak, dyrektor 
naczelny KGHM ds. komunikacji, 
wystosowała do agencji komentarz, 
w którym stwierdziła m.in. (cyt. za 
Infostrefa.com):

Obecny zarząd spółki skupia się 
na sukcesywnej poprawie wyników 
chilijskiej kopalni. Mimo historycz-
nych wyzwań i długu, który niewąt-
pliwie wpływa na dzisiejszą kondycję 
firmy, za swoje najważniejsze zadanie 
zarząd uznaje rzetelne przeprowadze-
nie programu znoszenia wąskich gar-

deł w Sierra Gorda. […] Dobra współ-
praca z japońskimi wspólnikami oraz 
konsekwentne i prawidłowe zarzą-
dzanie kopalnią, w tym skuteczny 
nadzór nad zagranicznymi operacja-
mi, przynoszą już pozytywne efekty. 
Poprawę w zakresie produkcji widać 
w comiesięcznych raportach giełdo-
wych dotyczących wyników produk-
cyjnych i sprzedażowych.

Najwyższa Izba Kontroli nie 
opublikowała jeszcze oficjalnie opi-
sanego przez PAP raportu.

– Dokument ten w pełnym 
wymiarze podamy do publicznej 
wiadomości w ciągu dwóch, trzech 
tygodni, kiedy zostanie zatwierdzo-
ny zgodnie z obowiązującymi nas 
procedurami – informuje rzecznicz-
ka NIK Ksenia Maćczak.

Zagraniczne inwestycje KGHM 
są przedmiotem licznych audy-
tów i analiz od momentu przejęcia 

rządów przez Prawo i Sprawiedli-
wość. W miarę upływu czasu kry-
tyka zaangażowania w Sierra Gor-
da cichła, a menedżerowie spółki 
coraz częściej podkreślali szanse sto-
jące przed tą kopalnią.

W kwietniu 2017 r. ówczesny pre-
zes Polskiej Miedzi Radosław Doma-
galski-Łabędzki chwalił zarządzają-
cych nią:

Poziom zarządzania naszymi 
aktywami w ostatnim czasie bar-
dzo wyraźnie się poprawił. […] Dzi-
siaj mogę z satysfakcją powiedzieć, że 
jakość zarządzania w KGHM Inter-
national bardzo mocno się poprawiła 
i to przełożyło się na wyniki. W Sierra 
Gorda mamy coraz lepsze wyniki, co 
wkrótce zaraportujemy.

Trzy miesiące temu również 
obecny szef KGHM Marcin Chlu-
dziński optymistycznie wypowia-
dał się na temat przyszłości Sierra 
Gorda: – Nawet trudne inwesty-
cje i aktywa dobrze zarządzane 
mogą przynieść zyski. Do tego – 
co oczywiste – dążymy. Ostatnie 
trzy miesiące to rekordowy prze-
rób, najlepszy od początku pro-
jektu Wysyłamy coraz więcej 
Polaków i to daje efekty.

Cały czas chilijskiej inwesty-
cji broni też były prezes Herbert 
Wirth, za którego kadencji gru-
pa KGHM dokonała zakupu 
Quadry. W serii komentarzy 
na swoim twitterowym profi-
lu stwierdził m.in.

Każde aktywo, które wcho-
dziło w skład tej transak-
cji, w tym SierraGorda, było 
przedmiotem wycen oddziel-

nie: 2 banków globalnych inwestycyj-
nych, zespołu KGHM wraz z McKin-
sey-na to są dokumenty. Firmy te mia-
ły b. duże doświadczenie w wycenach 
i przejęciach podmiotów górniczych 
[…] Dziś inwestycje zagraniczne są 
filarem rozwoju KGHM i zapewnia-
ją Polsce bezpieczeństwo surowco-
we, a spółce perspektywy rozwoju na 
co najmniej 20 lat, co bez wątpienia 
nie byłoby możliwe w oparciu o zło-
ża zlokalizowane w Polsce. Dlatego 
warto zadać pytanie – jakie byłyby 
dla KGHM i Polski koszty nie podję-
cia decyzji o zakupie Sierra Gorda dziś, 
a zwłaszcza za 20 lat.

Przypomnijmy, że decyzja 
o zakupie Quadra FNX w 2016 r. sta-
ła się przedmiotem śledztwa Proku-
ratury Regionalnej we Wrocławiu.

JOANNA DZIUBEK

Od lewej: Andrzej Bobrek 
i Władysław Bigus
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PREMIO GUMILAND
UL. MALACHITOWA 9; 59-300 LUBIN
Tel.: (76) 842 60 70; Email: gumiland@premio.pl
www.gumiland.lubin.pl

Za zakup kompletu wybranych opon  
Goodyear, Dunlop, Fulda, Sava lub Dębica od 16 cali*.

ZYSKAJ DODATKOWĄ 
GWARANCJĘ NA OPONY!

PREMIO GUMILAND

*   Promocja trwa od 18.03 do 31.12.2019 r. 
lub do wyczerpania zapasów opon 
promocyjnych. Regulamin promocji, 
warunki dodatkowej gwarancji oraz lista 
serwisów biorących udział w promocji  
dostępne na www.premio.pl

CENTRUM AKTYWIZACJI 
ZAWODOWEJ

ul. Jana Kilińskiego 12b, 59-300 Lubin, tel. (076) 746-14-01, fax 746-14-00,
e-mail wrln@praca.gov.pl      www.puplubin.pl

Krajowy Fundusz Szkoleniowy 
- rozpoczynają się pierwsze 

szkolenia
 » Zakończył się już nabór wniosków aplikujących o sfinansowanie kształcenia ustawicznego w ramach Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Ogółem wpłynę-

ło 54 wnioski na łączną kwotę ponad 680 tys. Zainteresowanie pracodawców było zatem bardzo duże. Powiatowy Urząd Pracy w Lubinie pozyskał środki na 
wsparcie kształcenia ustawicznego pracodawców i pracowników w wysokości 800.000,00 zł. 

Celem wsparcia w ramach 
KFS jest zapobieganie utracie 
zatrudnienia przez osoby pra-

cujące z powodu braku odpowied-
nich kompetencji. Urząd środki KFS 
może przeznaczyć m.in. na finanso-
wanie następujących działań:
  kursy i studia podyplomowe 

realizowane z inicjatywy pra-
codawcy lub za jego zgodą,

  egzaminy umożliwiające 
nabycie dyplomów potwier-
dzających nabycie umie-
jętności, kwalifikacji lub 
uprawnień zawodowych,

  badania lekarskie lub psy-
chologiczne niezbędne do 
rozpoczęcia szkolenia lub 
zatrudnienia po kształceniu 
zawodowym,

Komisja ds. rozwoju zawodowe-
go lubińskiego urzędu rozpatrzyła 
złożone wnioski, przyznając finan-
sowe wsparcie na podstawie obo-
wiązujących w 2019 r. priorytetów: 
  wsparcie kształcenia usta-

wicznego w zidentyfikowa-
nych w danym powiecie lub 
województwie zawodach 
deficytowych (zawody defi-

cytowe w powiecie lubiń-
skim na podstawie Barome-
tru zawodów deficytowych 
na 2019 rok);

  wsparcie kształcenia usta-
wicznego osób, które nie 
posiadają świadectwa doj-
rzałości;

  wsparcie kształcenia usta-
wicznego osób po 45 roku 
życia.

Pozytywnie zaopiniowano 46 
wniosków, 4 pozostały bez rozpa-
trzenia (pracodawcy nie dołączy-
li wymaganych załączników) i 4 

rozpatrzono negatywnie ze wzglę-
du na niespełnienie priorytetów 
lub innych kryteriów określonych 
w naborze. Ogółem przyznano 
ponad 530 tys. dla 161 osób, w tym 
23 pracodawców. Niektóre osoby 
mają zapewnione finansowanie kil-
ku szkoleń. Szkolenia zawodowe cie-
szące się największym popytem to: 
fryzjerstwo, księgowość, prawo jaz-
dy dla kierowcy samochodu cięża-
rowego. 

Do dyspozycji urzędu pozo-
stała jeszcze kwota około 270 tys. 
i w związku z tym urząd informuje, 

iż kolejny nabór wniosków na kształ-
cenie ustawiczne w ramach KFS pla-
nowany jest w drugiej połowie sierp-
nia.

Zachęcamy pracodawców do 
skorzystania z tej formy pomocy. 

Szczegółowe informacje doty-
czące możliwości finansowania 
kształcenia ustawicznego praco-
dawcy i pracowników można uzy-
skać w Powiatowym Urzędzie Pra-
cy w Lubinie, pokój nr 21, tel. 076/ 
746-14-96.

VIOLETTA NIEMCZAK-DĄBROWSKA, 
KIEROWNIK REFERATU 
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Fontanna znowu tryśnie
 W kwietniu ponownie 

uruchomiona zostanie 
fontanna na lubińskim 
rynku. Wcześniej trzeba 
ją jednak naprawić, 
wymieniając elementy 
uszkodzone w listopadzie 
ubiegłego roku.

Przygotowania do napra-
wy już się rozpoczęły. Naj-
pierw zdemontowano 
podest osłaniający uszko-
dzoną fontannę.

– Wykonawca dokonał 
oględzin i ocenił zakres nie-
zbędnych do wykonania 
prac. Zakres naprawy obej-
muje wymianę kilkuna-
stu uszczerbionych płyt gra-
nitowych, uszkodzonych 
pomp, lamp LED, dysz obra-
zu wodnego oraz okablowa-

nia, które zostało uszkodzo-
ne w wyniku przecięcia przez 
płyty granitowe przykrywa-
jące nieckę fontanny – wyli-
cza Marcelina Falkiewicz, 
rzecznik prezydenta Lubina.

Prace powinny się 
zakończyć na początku 
kwietnia, wtedy też fon-
tanna zostanie uruchomio-
na i będzie – tak jak w ubie-
głym roku – chłodzić lubi-
nian w ciepłe dni.

Koszty naprawy fon-
tanny pokryje ubezpieczy-
ciel pojazdu, który ją uszko-
dził. A stało się to 30 listopa-
da ubiegłego roku, kiedy to 
najechał na nią ciężki wóz 
strażacki, podczas przygo-
towań do ceremonii skoku 
przez skórę w ramach Bar-
bórki.  MRT

 W mieście zakwitły 
pierwsze krokusy. 
Pojawienie się tych kwiatów 
to znak, że nadchodzi 
wiosna. Wkrótce 
w miejskich parkach, na 
skwerach i trawnikach 
będzie można podziwiać 
żonkile i tulipany, a za kilka 
miesięcy także inne 
kolorowe rośliny.

Właśnie teraz zaczyna-
ją kwitnąć rośliny cebulowe, 
których 37 tys. sztuk zasadzo-
no w mieście jeszcze w ubie-
głym roku.

Jako pierwsze pojawiły się 
krokusy. Można je zobaczyć 
przeważnie na trawnikach 
przy drogach, między innymi 
przy rondzie przy ulicy Pade-
rewskiego, przy ulicach Koś-
ciuszki i Marii Skłodowskiej-
-Curie. W sumie zasadzono 
10 tysięcy cebulek tych kwia-
tów.

Miasto przyozdobi także 
tysiąc żonkili. Z tego żółte-
go kwiatka utworzony zosta-
nie napis „Palium” przy ulicy 
Kaczyńskiego.

Znacznie więcej będzie 
w Lubinie tulipanów, któ-
re powinny zacząć kwitnąć 

pod koniec maja i w czerw-
cu. Będzie ich w tym roku 
26 tysięcy, w tym 4 tysią-
ce odmiany „gen. Maczek”. 
Będzie je można podziwiać 
na przykład w parkach: Jana 
Pawła II, Solidarności, Koper-
nika, Piłsudskiego, Wyży-
kowskiego, a także przy 
Wzgórzu Zamkowym, uli-
cy Niepodległości, rondzie 
przy Odrodzenia, obwodni-
cy gen. Maczka oraz w kolo-
rowych donicach, które stoją 
w różnych punktach miasta.

Gdy przekwitną tulipany, 
będzie sadzona letnia zmiana 
kwiatów, czyli rośliny rabato-
we. W tym roku do końca 
czerwca posadzonych zosta-
nie około 60 tysięcy takich 
roślin. Rabaty zdobić będą: 
begonia stale kwitnąca w kil-
ku odmianach oraz begonia 
wielokwiatowa, koleus blu-
mego, paciorecznik wysoki 
na czerwonym liściu i poma-
rańczowy kwiat, szałwia 
błyszcząca, starzec srebrzysty, 
aksamitka wyniosła, gaza-
nia lśniąca, penissetum ver-
tigo oraz zielistka sternberga. 
Te kwiaty będą cieszyć oczy 
mieszkańców w parkach Jana 
Pawła II, Solidarności, Koper-

n ika , 
Piłsud-
skiego, na 
skwerze Zastawni-
ka, przy PKS-ie, na trawni-
kach przy drogach, na Zale-
siu, przy Wzgórzu Zamko-
wym, przy ulicy Mickiewicza 
i w wielu innych miejscach.

Jak co roku, w różnych 
punktach miasta pojawią 
się również gazony i donice 
z kolorowymi roślinami. Na 
latarniach zawisną zaś kwia-
towe donice.

Tak jak w ubiegłym roku, 
ukwiecony zostanie również 
lubiński rynek. Do 30 czerw-
ca stanie tu osiem wież kwia-

towych 
z surfinia-

mi i pelargo-
niami.

– Od lat na terenie Lubi-
na sadzone są te same gatun-
ki kwiatów, które doskona-
le się sprawdzają w specyficz-
nych warunkach, jakie panu-
ją w okresie letnim w mieście. 
Różnorodność występuje 
jedynie w odmianach danego 
gatunku. Zawsze jednak mia-
sto stawia na jakość materia-
łu roślinnego i piękną barwę 
kwiatów – dodaje Marcelina 
Falkiewicz, rzecznik prezy-
denta Lubina.

 MARTA CZACHÓRSKA
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Lubin przyozdobią tysiące kwiatów
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 » Wprowadzenia stref płatnego 
parkowania chce w Lubinie rad-
ny miejski Dariusz Jankowski. 
Miałoby to rozwiązać problem 
brakujących miejsc dla samo-
chodów w naszym mieście.

Zdaniem radnego, wprowadzenie 
płatnego parkowania mogłoby 
pozytywnie wpłynąć na dostęp-

ność miejsc na parkingach.
– Nie chodzi tutaj o płatne parkingi 

koło domów – zastrzega Jankowski. – 
Rozmawiamy o parkingach, które przy-
legają głównie do centrów kulturalnych 
czy sportowych, a także znajdujących 
się przy ciągach ze sklepami lub lokala-
mi usługowymi – mówi wiceprzewod-
niczący lubińskiej rady miejskiej.

Pomysłodawca uważa także, że wpro-
wadzenie płatnych parkingów zachęci 
mieszkańców do pozostawienia samo-
chodu pod domem i dojeżdżania do pra-
cy autobusami komunikacji publicznej.

– W dalszym ciągu utrzymujemy 
bezpłatną komunikację miejską i nie 
ma żadnego problemu, żeby podjechać 
do każdego punktu w Lubinie – doda-
je Jankowski.

Radny zauważa też, że inne miasta 
w naszym regionie i w całej Polsce miały 
podobny kłopot, a rozwiązały go właś-
nie przez wprowadzenie opłat. 

Dariusz Jankowski formalny wniosek 
w tej sprawie złoży podczas najbliższej, 
marcowej sesji rady miejskiej.

ANNA TATARYNOWICZ (TV REGIONALNA.PL)

Płatne 
parkingi 
w Lubinie?
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Radny Dariusz Jankowski 
uważa, że organizacja 
komunikacji miejska 

w Lubinie sprzyja 
pozostawianiu 

samochodów pod domem 
i poruszaniu się 

autobusami
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Regularnie 
okradał lubinian
 Przeważnie okradał sklepy, ale raz 

wszedł przez otwarte okno do 
mieszkania i wyniósł stamtąd między 
innymi telewizor. 23-letni mieszkaniec 
Lubina włamywał się i kradł od stycznia. 
W sumie spowodował straty na ponad 
18 tysięcy złotych. Właśnie został 
zatrzymany przez policję.

23-latek ma na swoim koncie sporo 
włamań i kradzieży. Na swój cel wybie-
rał gównie sklepy. Kradł między innymi: 
sprzęty elektroniczne, urządzenia RTV, 
markowe perfumy, artykuły spożywcze, 
telefon komórkowy i kable.

Ponadto, na początku marca, okradł 
też mieszkanie na osiedlu Świerczewskie-
go. Pod nieobecność domowników wszedł 
do środka przez uchylone okno i wyniósł: 
telewizor, kuchenkę mikrofalową, robot 
kuchenny, drukarkę wielofunkcyjną 
i dekoder.

– Łączną wartość strat, która powsta-
ła na skutek przestępczej działalności mło-
dego mężczyzny, oszacowano na kwo-
tę ponad 18 tysięcy złotych. Szczegóło-
wa i wnikliwa praca dochodzeniowców 
i operacyjnych pozwoliła na przedsta-
wienie mężczyźnie 11 zarzutów – mówi 
młodszy aspirant Anna Szajbler. – Podej-
rzany przyznał się do zarzucanych mu czy-
nów. Wyjaśnił, że skradzione łupy sprze-
dał przypadkowym osobom. Policjan-
tom udało się odzyskać część skradzione-
go mienia – dodaje.

23-latek stanie teraz przed sądem.
– Kradzież z włamaniem zagrożona jest 

karą do 10 lat pozbawienia wolności. Męż-
czyźnie grozi jednak wyższy wymiar kary, 
bowiem dopuścił się on tych przestępstw 
w warunkach recydywy – wyjaśnia młod-
szy aspirant Szajbler. 

 MRT

Tragedia 
na Kruczej
Do tragicznego w skutkach wypad-
ku doszło na placu budowy na 
osiedlu Przylesie. Z wysokości kilku-
nastu metrów spadł 47-letni pra-
cownik. Niestety, nie przeżył upad-
ku.
Informacja o zdarzeniu wpłynęła do 
dyżurnego lubińskiej komendy poli-
cji od jednego z mieszkańców osied-
la Przylesie. Wynikało z niej, że pra-
cownik budowy spadł z wysokości 
kilkunastu metrów. Po otrzymaniu 
zgłoszenia niezwłocznie na miejsce 
został skierowany patrol wydziału 
prewencji.
– Na miejscu funkcjonariusze zastali 
zespół pogotowia ratunkowego, 
udzielający pomocy medycznej oso-
bie, która uległa wypadkowi. Przy-
były na miejsce lekarz stwierdził 
zgon – informuje młodszy aspirant 
Anna Szajbler z Komendy Powiato-
wej Policji w Lubinie. 
Policjantom udało się ustalić tożsa-
mość zmarłego mężczyzny. Okazał 
się nim 47-letni obywatel Ukrainy, 
który spadł prawdopodobnie 
z czwartego piętra.
Śledztwo w tej sprawie prowadzi 
Prokuratura Rejonowa w Lubinie, 
która poleciła już przeprowadzenie 
sekcji zwłok. W tej chwili ustalane 
są wszelkie okoliczności zdarzenia. 
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Dopiero 
gdy para wyszła, 79-latka 
zorientowała się, że została 
okradziona. Z szafki znik-
nęła cała gotówka, czyli 
7 tys. zł, a z portfela 200 zł. 
Mimo że lubinianka zawia-
domiła policję, po złodzie-

jach 
już nie 

było śladu.
– Kolejny raz ape-

lujemy o zachowanie szcze-
gólnej ostrożności pod-
czas wizyt różnego rodza-
ju „fachowców”. Nie każdy 
z nich to pracownik admi-
nistracji – mówi młod-

szy aspirant Anna 
Szajbler z lubińskiej 

policji. – Przestrze-
gamy przed wpusz-

czaniem do mieszka-
nia osób nieznajomych, 

nawet jeżeli powołują się 
na jakąś instytucję lub waż-
ną sprawę. Złodzieje zazwy-
czaj wykorzystują naiwność 
starszych osób, podając się 
za handlowca, pracowni-
ków gazowni, hydraulika 
czy, jak w tym przypadku, 
za pracownika wodocią-
gów. Dla własnego bezpie-
czeństwa, szczególnie oso-
by starsze, powinny zacho-
wać czujność i szczegól-

ną ostrożność, zwłaszcza 
wobec osób, które zaprasza-
ją do swojego mieszkania – 
dodaje.

Jeżeli faktycznie w blo-
ku trwają jakieś prace kon-
serwacyjne, zwykle taka 
informacja jest wywie-
szona na klatce schodo-
wej przez administra-
tora budynku z dużym 
wyprzedzeniem. Zawsze 
można też sprawdzić legi-
tymacje służbowe osób 
podających się za pracow-
ników i chcących wejść do 
naszego mieszkania. War-
to zadzwonić do spółdziel-
ni, która takie prace zleca, 

by zweryfikować wiary-
godność takich osób.

– Jeżeli dojdzie już do 
sytuacji, że wpuścimy do 
mieszkania nieznajomych, 
nigdy nie należy pozosta-
wiać ich samych. W przy-
padku jakichkolwiek podej-
rzeń, należy niezwłocznie 
powiadomić policję, dzwo-
niąc pod numer 112. Dużą 
pomocą będzie zapamięta-
nie jak najwięcej szczegó-
łów dotyczących wyglądu 
i zachowania osoby, wzglę-
dem której mamy podejrze-
nia – mówi mł. asp. Szajbler.

 MARTA CZACHÓRSKA

Straciła oszczędności 
całego życia!
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Dopiero 

jach 
już nie 

było śladu.

szy aspirant Anna 
Szajbler z lubińskiej 

policji. – Przestrze-
gamy przed wpusz-

czaniem do mieszka-
nia osób nieznajomych, 

nawet jeżeli powołują się 
na jakąś instytucję lub waż-
ną sprawę. Złodzieje zazwy-
czaj wykorzystują naiwność 
starszych osób, podając się 
za handlowca, pracowni-

 » 79-letnia lubinianka straciła wszystkie 

oszczędności, bo wpuściła do mieszkania 

oszustów, którzy podali się za pracowników 

wodociągów. Policja po raz kolejny apeluje, 

by zachować ostrożność i nie zapraszać do domu 

nieznajomych czy osób podających się za różnego 

rodzaju fachowców.

Do drzwi starszej pani zapukał około 45-letni męż-

czyzna. Powiedział, że jest pracownikiem wodocią-

gów i pod pretekstem wymiany wodomierza, 

dostał się do mieszkania. Najpierw zajrzał 

do łazienki, później do pokoju, gdzie oglądał 

kaloryfer. Po chwili do mężczyzny dołączyła 

40-letnia kobieta, także podająca się 

za pracownicę wodociągów.
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To jak radzimy sobie 
ze stresem zależy od 
naszych osobowych 

predyspozycji i zasobów 
wewnętrznych m.in. samo-
oceny, dobrego nastroju, 
wiary we własne możliwo-
ści, optymizmu, wytrwało-
ści czy wewnętrznego spo-
koju. Od naszego nastawie-
nia i indywidualnych sty-
lów interpretacji stresogen-
nych okoliczności, zależy 
czy poziom stresu w orga-
nizmie minie czy przerodzi 
się w stan chroniczny. Każ-
dy człowiek ma inną odpor-
ność na bodźce stresogenne. 
Jedną osobę np. utrata pracy 
– po pierwszym szoku, zmo-
bilizuje do przeprowadzenia 
szerszych zmian w życiu, 
inną doprowadzi na skraj 
załamania nerwowego.

Organizm człowieka, 
ma wpisany w swój geno-
typ specjalny mechanizm 
przystosowawczy, uaktyw-
niający się w obliczu stresu-
jących okoliczności, zwany 
reakcją walki, ucieczki lub 
zastygania. Powyższe reak-
cje są spadkiem uwarunko-
wanym ewolucyjnie, który 
naszym przodkom poma-
gał przeżyć w sytuacji zagro-
żenia życia, a współczes-
nemu człowiekowi dobrze 

Stres codzienny, 
a życie w rodzinie 
alkoholowej
 » Stres jest nieodzownym elementem naszego ży-

cia, które naturalnie przebiega w rytmie napięcia 
i odprężenia, mobilizacji i relaksu. Umiarkowany 
poziom stresu jest niezbędny do prawidłowego 
rozwoju człowieka – zwany naukowo eustresem 
mobilizuje do działania, osiągania celów, wytrwa-
łości, wprowadza w stan ekscytacji i fascynacji. Po-
maga przezwyciężać trudności, czy kryzysy życio-
we. Problem pojawia się wtedy, gdy nie możemy 
poradzić sobie ze stresującą sytuacją. Wówczas 
równowaga na poziomie psychicznym i fizycznym 
zostaje zaburzona, zaczynają przeważać napięcia, 
które odczuwamy jako stan stresującego przecią-
żenia. Wtedy mówimy o stresie, który nas osłabia 
i zabiera energię niezbędną do poradzenia sobie 
z wyzwaniem lub niechcianym wydarzeniem. Taki 
stres nazywamy dystresem.

służy w okolicznościach, 
gdy trzeba działać błyska-
wicznie, bez namysłu np. 
w sytuacji zagrożenia życia. 
Bywa jednak przeszkodą 
w codziennym funkcjono-
waniu, ponieważ urucha-
mia się automatycznie, tak-
że gdy doświadczamy cze-
goś nowego, nieznanego 
czy niespodziewanego, nie-
koniecznie zagrażającego.

Obciążający stres, często 
towarzyszy okolicznościom 
nagłych zmian lub doświad-
czaniu trudnych sytuacji 
w krótkich odstępach cza-
su, a także trudnościom 
jakie pojawiają się na drodze 
do realizacji ważnych zadań 
i celów życiowych. Dlate-
go, dla wielu osób, nawet 
codzienne zmiany bywają 
bardzo obciążające i stresu-
jące. Pozornie mogą to być 
zwykłe sytuacje: rozmowa 
z szefem albo oczekiwanie 
na nią, jazda samochodem, 
planowany urlop, przyję-
cie rodzinne podczas świąt. 
W takich sytuacjach poziom 
adrenaliny we krwi wzrasta, 
znacząco obciążając układ 
odpornościowy, szczegól-
nie gdy osoba reaguje lęko-
wo lub nastawia się do oko-
liczności negatywnie. Jeże-
li do tego dochodzą poważ-
ne problemy życiowe (roz-

wód, choroba, straty, życie 
z osobą uzależnioną) to ilość 
hormonów stresu utrzymu-
je się w komórkach ciała 
na bardzo wysokim pozio-
mie. Gdy taki stan nie zmie-
nia się i przechodzi w chro-
niczny, nasz „mądry” orga-
nizm wysyła sygnały ostrze-
gawcze w postaci obniżo-
nej energii życiowej, prob-
lemów ze zdrowiem, spad-
kiem nastroju czy odpor-
ności psychofizycznej. Jeże-
li je ignorujemy, to zaczy-
na się błędne koło napięcia. 
Nawykowo skupiamy się na 
problemach, zamartwiając 
się nimi, zamiast zająć się ich 
przyczynami, ewentualnym 
rozwiązaniem lub wypra-
cowywaniem dystansu do 
sytuacji. Często sami napę-
dzamy stresogenne myśle-
nie, „pisząc” katastroficzne 
scenariusze.

Chroniczny stres  towa-
rzyszy osobom w rodzinie 
alkoholowej, w której pier-
wotnym stresorem jest alko-
holizm, traktowany w kate-
goriach choroby rodzin-
nej. W praktyce oznacza 
to, że nadużywanie alkoho-
lu przez jednego z jej człon-
ków  uszkadza funkcjo-
nowanie całego systemu 
rodzinnego i staje się sta-

łym, stresogennym elemen-
tem życia. Przyjmuje się, że 
jedna uzależniona osoba jest 
przyczyną cierpienia co naj-
mniej 6 osób wokół siebie. 
Najczęściej dotyczy to osób 
z najbliższego otoczenia, 
które same nie nadużywają 
alkoholu, ale pozostają we 
wzajemnej, rodzinnej zależ-
ności. Są to dzieci, rodzice 
i współmałżonkowie. Jeże-
li nie przerwie się tego błęd-
nego alkoholowego koła, 
to problemy i dysfunkcjo-
nalne wzorce życiowe prze-
kazywane są nieświado-
mie dalej np. Dorosłe Dzieci 
Alkoholika (DDA) cierpiąc 
emocjonalnie lub chorując 
na alkoholizm czy depre-
sję, nie wychowają szczęś-
liwych dzieci. Osoby żyją-
ce w rodzinach alkoholo-
wych, doświadczają atmo-
sfery chronicznego niepo-
koju, braku poczucia bez-
pieczeństwa oraz niemoż-
ności spokojnego rozpozna-
wania i zaspokajania  włas-
nych potrzeb. Żyją w chao-
sie poznawczym, emocjo-
nalnym oraz w poczuciu 
nieprzewidywalności tego, 
co może nastąpić. Często 
stają się ofiarami przemo-
cy psychicznej, fizycznej 
i ekonomicznej, stosowanej 
przez uzależnionego, który 

z racji natury swej choroby, 
wzmocnionej systemem ilu-
zji i zaprzeczeń, nie dostrze-
ga i nie odczuwa konse-
kwencji swoich zachowań.

Specjaliści pracujący 
z rodzinami alkoholowymi 
akcentują, że stres w jakim 
żyją te rodziny  można 
porównać do siły stresu 
jaki przeżywają żołnierze 
na froncie wojennym z tą 
różnicą, że w rodzinie dys-
funkcjonalnej ma on cha-
rakter stały i postępujący. 
Ponadto jest często utrwa-
lony mocą stereotypów 
w społecznym myśleniu 
o uzależnieniach np. „jest 
to wstydliwa sprawa”, „i tak 
mi nikt nie pomoże”, „męż-
czyzna musi wypić”, „pije 
tak jak każdy”, „jeżeli bije 
i jest zazdrosny, to znaczy, 
że kocha”, itp. Jedynie szyb-
ka pomoc w postaci terapii 
rodziny alkoholowej, nawet 
gdy alkoholik nie chce pod-
jąć leczenia odwykowego, 
może osłabić stres i traumę 
życia w rodzinie dysfunk-
cjonalnej. Terapię można 
podjąć w każdym momen-
cie życiowym, im szybciej 
tym lepiej! Warto pamiętać, 

że rodzina alkoholowa nie 
jest rodziną gorszą lecz jest 
rodziną chorą, potrzebują-
cą pomocy i wsparcia. Oso-
by w takich rodzinach muszą 
same sobie dać szansę na lep-
sze życie. Muszą odważyć się 
i niezależnie myśleć o rodzin-
nej sytuacji, nie pozwolić na 
manipulacje alkoholika.

Każdy kto identyfiku-
je się z omawianym proble-
mem  może uzyskać wspar-
cie i pomoc terapeutyczną 
w lubińskich placówkach 
służby zdrowia, Klubach 
Abstynenta oraz w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Społecznej 
w ramach pracy Sekcji Profi-
laktyki Uzależnień. Propo-
nujemy spotkania indywi-
dualne i grupowe. W Ośrod-
ku działa Miejska Komisja 
Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, która przyj-
muje i rozpatruje wnioski 
dotyczące leczenia odwyko-
wego osób  bliskich.

Serdecznie zapraszamy.
Numery kontaktowe: 76 

847 63 55 lub 723 207 707.
Szczegółowe informacje 

dostępne są na stronie inter-
netowej www.mops.lubin.pl 
w zakładce Sekcja Profilakty-
ki Uzależnień.

OPRACOWANIE MERYTORYCZNE: 
EWA SOBOLEWSKA

MOPS LUBIN
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Pomogą w uzyskaniu wyższego wykształcenia
 Rusza kolejna edycja programu „Aktywny Samorząd”, 

w którym niepełnosprawni otrzymują pomoc w uzyskaniu 
wykształcenia wyższego. Nabór wniosków trwa do 31 
marca. Celem głównym „Aktywnego Samorządu” jest 
zmniejszenie barier ograniczających udział osób 
niepełnosprawnych w życiu społecznym, zawodowym 
i w dostępie do edukacji.

Program kierowa-
ny jest do osób z orze-
czonym znacznym lub 

umiarkowanym stop-
niem niepełnosprawno-
ści pobierających naukę 

w szkole wyższej, szko-
le policealnej, kolegium. 
Ponadto przewidziane 
jest udzielenie dofinan-
sowania osobom z prze-
prowadzonym przewo-
dem doktorskim otwar-
tym poza studiami dok-
toranckimi.

Program finansowany 
jest ze środków PFRON. 
Wnioski można składać 

w Powiatowym Centrum 
Pomocy Rodzinie w Lubi-
nie przy ul. Składowej 3. 
Formularze dostępne są 
na stronie www.pcpr.
powiat-lubin.pl oraz 
w siedzibie PCPR. Szcze-
gółowe informacje pod 
numerem telefonu 76 847 
96 86.

ŹRÓDŁO: PCPR LUBIN 

Mamy troje 
stulatków
 W powiecie lubińskim żyją trzy osoby 

mające ponad sto lat, podobnie w sąsiedniej 
Legnicy czy Bolesławcu. W całym 
województwie dolnośląskim mieszka aż 
121 stulatków. Prym wśród nich wiedzie 
112-letni wrocławianin, ale zdecydowana 
większość to kobiety.
Dokładną listę stu- i więcej latków ma 
Zakład Ubezpieczeń Społecznych, który 
osobom w tym wieku wypłaca dodatkowe, 
honorowe świadczenie.

W miejscowościach podległych legni-
ckiemu oddziałowi ZUS mieszka w sumie 
14 nestorów. Najwięcej – po trzech – mieszka 
w powiecie lubińskim, legnickim i bolesławie-

ckim. Po dwóch – w powie-
cie złotoryjskim i lwó-

weckim. W tym 
drugim miesz-

ka najstarszy 
senior – pan 
Józef z Wlenia 
miesiąc temu 
skończył 104 
lata. Ostat-

nim w tym sza-
cownym gronie 

jest mieszkaniec 
powiatu jaworskie-

go. W gronie dostojnych 
jubilatów najwięcej jest jednak pań.

– 101 kobiet z Dolnego Śląska miało w tym 
roku więcej niż sto świeczek na urodzinowym 
torcie. Stuletnich mężczyzn mieszka u nas tyl-
ko 20 – informuje Iwona Kowalska-Matis, 
regionalny rzecznik prasowy ZUS na Dol-
nym Śląsku.

Podobny trend widać w naszym regionie – 
wśród 14 osób, które skończyły sto lat, dzie-
więć to kobiety.

Wraz z setnymi urodzinami seniorzy otrzy-
mują co miesiąc dodatkowe świadczenie, nie-
zależne od emerytury.

– Osoby, które ukończyły 100 lat, od 
1 marca 2019 r. dostają aż 4 003,88 zł. Raz 
przyznana „dodatkowa emerytura” nie ule-
ga zmianie i jest wypłacana do końca życia 
w tej samej wysokości – mówi Iwona Kowal-
ska-Matis.

Pierwsze świadczenie honorowe dla stulat-
ków wypłacono w Polsce w latach 70. ubie-
głego wieku. Wówczas dodatkowe pienią-
dze trafiały do zaledwie 500 osób. Liczba ta 
systematycznie rośnie, wraz z wydłużaniem 
się średniej długości życia Polaków. Według 
najnowszych danych GUS w ciągu ostatnich 
dwóch przybyło osób w wieku powyżej 85 
lat. 60 lat i więcej ma już blisko jedna czwar-
ta Polaków.

JD 

Fot. Pixabay

 » „Lekcje na korytarzu? 
Lekcje do 20? Nie!”, „Nic 
o nas bez nas”, „Jesteśmy 
otwarci na dialog! ” – 
krzyczeli uczniowie i na-
uczyciele z Zespołu Szkół 
nr 2 oraz II Liceum Ogól-
nokształcącego, którzy 
przeszli 13 marca przez Lu-
bin. – Nie ma takiej możli-
wości, żeby lekcje prowa-
dzone były na dwie zmia-
ny – zapewnia z drugiej 
strony Bernard Langner, 
wicestarosta powiatu lu-
bińskiego, dodając, że je-
go zdaniem przyczyną 
protestu są nieprawdziwe 
informacje, jakie trafiły do 
nauczycieli i rodziców.

II Liceum Ogólnokształcące, 
wraz z technikum i szko-
łą policealną z Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych, sta-
nie się częścią nowego Zespołu 
Szkół nr 3, a do Zespołu Szkół 
nr 2 włączone zostanie III Lice-
um Ogólnokształcące – takie 
zmiany w sieci szkół ponadpod-
stawowych zamierza wprowa-
dzić od nowego roku szkolnego 
powiat lubiński. I właśnie prze-
ciwko tym planom protestowali 
13 marca  przedstawiciele Zespo-
łu Szkół nr 2 i II Liceum Ogól-
nokształcącego. Marsz, który 
wyruszył spod placówki przy 
ulicy Szpakowej, na chwilę przy-
stanął na lubińskim rynku, by 
na końcu trafić pod Starostwo 
Powiatowe w Lubinie.

– My chcemy mieć po pro-
stu normalne lekcje, jak na ucz-
niów przystało. Uważam też, 
że nauczyciele walczą, by lek-
cje wyglądały tak samo – mówi 
Dominik Durski z klasy 2AL 
Zespołu Szkół nr 2.

– Wszyscy z tej szkoły, łącznie 
ze mną, obawiają się najbardziej, 
że wprowadzą dwuzmiano-
wość. Przytoczę argument, który 
jest przytaczany przy każdej roz-
mowie – trzy czwarte osób z tej 
szkoły dojeżdża na lekcje i trud-
no będzie im znaleźć jakikolwiek 
środek transportu, żeby wrócić 
do domu – dorzuca Piotr Jezier-
ski, również z klasy 2AL z Zespo-
łu Szkół nr 2.

Przedstawiciele powiatu 
lubińskiego zapewniają, że ucz-
niowie nie będą musieli się uczyć 

na dwie zmiany, a zapropono-
wane przekształcenia w siatce 
szkół są optymalne.

– Wszystko bierze się z tego, 
że przekazane zostały niepraw-
dziwe informacje – nie wiem 
dokładnie przez kogo, ale tra-
fiły do nauczycieli, rodziców. 
Jeszcze raz informuję, że nie ma 
żadnego planu likwidacji szkół 
na terenie powiatu lubińskiego, 
a decyzja, którą podjęliśmy na 
ostatniej sesji, dąży do tego, by 
nie utracić ani jednego miejsca 
pracy dla nauczycieli i żeby zna-
leźć dla młodzieży szkoły, w któ-
rych będzie mogła kontynuo-
wać naukę – mówi wicestarosta 
powiatu lubińskiego Bernard 
Langner. – Nie ma możliwości, 
żeby lekcje prowadzone były 
na dwie zmiany. Z analiz, któ-

re przeprowadziliśmy, wynika 
jednoznacznie, że klas wystar-
czy dla wszystkich – dodaje.

Według wicestarosty, jeśli do 
Zespołu Szkół nr 2 nie zostanie 
włączone III LO, a w budynku II 
LO nie powstanie Zespół Szkół 
nr 3, to część placówek po pro-
stu przestanie istnieć.

– Stanie się tak, że III LO 
i Zespół Szkół Ponadgimnazjal-
nych nie będą funkcjonowa-
ły, bo nie będzie na to środków 
finansowych. Należy jedno-
znacznie powiedzieć, że subwen-
cja oświatowa jest niewystarcza-
jąca – dodaje Langner. – Decyzja, 
którą podjęliśmy, według zarzą-
du jest optymalna i najlepsza – 
zapewnia.

 MARTA CZACHÓRSKA

Uczniowie 
NIE CHCĄ ZMIAN 
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Z głębokim smutkiem przyjęliśmy 
wiadomość o śmierci 

Zbigniewa Czerwonki, 
Radnego Rady Miejskiej w Lubinie, Prezesa 
Stowarzyszenia Emerytów i rencistów Byłych 

Pracowników KGHM Polska Miedź S.A. Rejon Lubin.
Rodzinie, całej społeczności samorządowej 
i wszystkim tym, których ta śmierć dotknęła, 

składamy szczere wyrazy współczucia.
Zarząd Powiatu Lubińskiego
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 » Młodzi mieszkańcy Lubina, tak jak ich koledzy z całego świata, zamiast pójść na lekcje do 
szkoły, wyszli na ulice, by uzmysłowić wszystkim, jak ważne jest zatrzymanie zmian klimatycz-
nych. – Swoją nieobecnością chcemy zwrócić uwagę, bo za dużo już bierności. Ekolodzy powie-
dzieli dość jasno, że trzeba wszystko zmienić, jeśli nie chcemy katastrofy klimatycznej. Ale poli-
tycy jakoś nie wzięli tego do siebie. My wzięliśmy, więc chcemy zwrócić na to uwagę innych – 
mówi Aleksandra Grześkowiak, uczennica I LO, jedna z organizatorek lubińskiej manifestacji.

Wszystko zaczęło się od 
15-letniej Szwedki Grety 
Thunberg, która podczas 

grudniowego szczytu klimatyczne-
go COP24 w Katowicach starała się 
przekonać biorących w nim udział, 
że wciąż jest czas na działanie i właś-

nie teraz trzeba coś zrobić, by zatrzy-
mać zmiany klimatyczne. 15-latka 
od sierpnia protestuje pod szwedz-
kim parlamentem w Sztokholmie, 

by zwrócić uwagę polityków na ten 
problem.

– Przez kilka miesięcy, co piątek 
opuszczała zajęcia w ramach pro-
testu i siedziała z transparentem. 
To zapoczątkowało ruch, który 15 
marca organizuje strajki na całym 
świecie. W tym momencie dołączy-
ło do tego ponad sto państw – wyli-
cza Aleksandra Skibicka, uczen-
nica I Liceum Ogólnokształcące-
go w Lubinie, współorganizatorka 
Młodzieżowego Strajku Klimatycz-
nego w naszym mieście.

15 marca uczniowie strajkowali 
w kilkudziesięciu miastach w całej 
Polsce. Na Dolnym Śląsku wagary 
w obronie naszej planety odby-
ły się we Wrocławiu, w Świdni-

cy i Lubinie. W naszym mie-
ście akcję zorganizowały dwie 

Aleksandry: Skibicka i Grześkowiak, 
tegoroczne maturzystki.

– Zapytaliśmy w klasie, kilka osób 
wyraziło chęć i z Olą zdecydowały-
śmy, że nie będziemy robić tego jako 
szkoła, ale jako my. To jest idea ucz-
niów i my się też w pewnym sensie 
sprzeciwiamy szkole, skoro nie idzie-

Wagary na znak protestu

 Uczniowie jednej z klas lubińskiego Zespołu Szkół Sportowych 
otrzymali list wprost z Pałacu Buckingham. – Zwątpiliśmy już, że 
królowa przyśle do nas odpowiedź, ale udało się – uśmiecha się 
Dominika Halbryt z klasy 7c, która wraz z koleżankami 
i kolegami napisała list do brytyjskiej monarchini Elżbiety II, a po 
czterech miesiącach dostała odpowiedź. Wszystko zaczęło się 
od pisania listów podczas lekcji angielskiego.

– W tym roku w naszej szko-
le realizujemy program edu-
kacyjny z pisania w języku 
angielskim. Program nazy-
wa się „Meet the queen”, czy-
li „Spotkanie z królową”. 
W ramach tego projektu zapla-
nowaliśmy pisanie listów for-
malnych. Chcieliśmy wybrać 
adresata, który będzie posta-
cią wyjątkową, nietuzinkową 
i myślę, że królowa brytyjska 
taką postacią jest – mówi Mag-
dalena Fudalewska-Porasz-
ka, nauczycielka języka angiel-

skiego z Zespołu Szkół Spor-
towych w Lubinie. – Inspira-
cją do tematu, który pojawił się 
w naszych listach, było 45-lecie 
naszej szkoły. Postanowiliśmy 
podzielić się z królową pasjami 
naszych uczniów, ponieważ 
sport jest ważnym elementem 
ich życia – dodaje.

Każdy z uczniów klasy 7c 
napisał odręcznie własny list. 
Oczywiście w języku angiel-
skim.

– Ja napisałam o sporcie, łyż-
wiarstwie, bo trenuję tę dyscy-

plinę sportu – mówi jedna 
z uczennic Dominika Halbryt.

– Ja pisałam też o spor-
cie, o siatkówce – dodaje jej 
koleżanka Natalia Zielińska.
– Pisaliśmy ten list w kilku eta-

pach. Najpierw pani przygo-
towała nam różne ciekawost-
ki, prezentację multimedialną, 
potem pisaliśmy list każdy sam, 
a na końcu pani zapakowała to 
do jednej dużej koperty i wysła-

ła. Zwątpiliśmy już, że królo-
wa przyśle nam odpowiedź, ale 
udało się – uśmiecha się Domi-
nika.

Królowa brytyjska odpisa-
ła uczniom z lubińskiej szko-

ły po czterech 
miesiącach, swój list 
wysłali oni bowiem w listopa-
dzie, a odpowiedź przyszła pod 
koniec lutego.

– Królowa dostaje rocznie 
60 tys. listów, więc my jesteśmy 
w gronie tych wyróżnionych. 
Najwięcej listów przychodzi do 
królowej z Wielkiej Brytanii, 
ze szkół brytyjskich i te szkoły 
bardzo się chwalą tymi listami. 
Spoza granic Wielkiej Brytanii 
przychodzi tylko 15 procent – 

Dostali list od królowej Wielkiej Brytanii 

Uczniowie klasy 7c z ZSS
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Aleksandry: Skibicka i Grześkowiak, 
tegoroczne maturzystki.

– Zapytaliśmy w klasie, kilka osób 
wyraziło chęć i z Olą zdecydowały-
śmy, że nie będziemy robić tego jako 
szkoła, ale jako my. To jest idea ucz-
niów i my się też w pewnym sensie 
sprzeciwiamy szkole, skoro nie idzie-

my na zajęcia – wyjaśnia Aleksandra 
Grześkowiak.

Licealistki zgłosiły w Urzędzie 
Miejskim fakt organizacji zgroma-
dzenia i zaprosiły kolegów nie tylko 
z I LO, ale również z innych lubiń-
skich szkół średnich.

Młodzi wszędzie skrzykiwa-
li się tak samo – przede wszystkim 
w Internecie, poprzez media spo-
łecznościowe.

„Zainspirowani odwagą, nie-
ustępliwością i determinacją Grety 
Thunberg, chcemy przeciwstawić 
się bierności polityków wobec postę-
powania zmian i ocieplenia klimatu. 
Nie zgadzamy się na przemilczanie 
i ignorowanie problemu, który jest 
kwestią kluczową dla naszej przy-

szłości. To my – jako młodzi ludzie 
– w największym stopniu będziemy 
odczuwać skutki dzisiejszego braku 
decyzji” – napisali młodzi na profi-
lu Młodzieżowy Strajk Klimatyczny 
na Facebooku.

– Globalne ocieplenie to jest nie-
stety fakt, a nie opinia. Fakt potwier-
dzony przez bardzo duże grono 
naukowców. Musimy zmniejszyć 
globalne ocieplenie od 2 stopni do 
1,5, żeby nie przekroczyć tej granicy, 
po której zmiany będą nieodwracal-
ne – dodaje Ola Skibicka.

Uczniowie opuścili lekcje, ale nie 
liczą na usprawiedliwienie. – To będą 
nieusprawiedliwione nieobecności – 
zastrzegają obie Aleksandry.

 MARTA CZACHÓRSKA

Wagary na znak protestu

ły po czterech 
miesiącach, swój list 
wysłali oni bowiem w listopa-
dzie, a odpowiedź przyszła pod 
koniec lutego.

– Królowa dostaje rocznie 
60 tys. listów, więc my jesteśmy 
w gronie tych wyróżnionych. 
Najwięcej listów przychodzi do 
królowej z Wielkiej Brytanii, 
ze szkół brytyjskich i te szkoły 
bardzo się chwalą tymi listami. 
Spoza granic Wielkiej Brytanii 
przychodzi tylko 15 procent – 

zaznacza Magdalena Fudalew-
ska-Poraszka.

A o czym do lubinian napisa-
ła królowa brytyjska?

– Królowa przysłała jeden 
egzemplarz listu do nas wszyst-
kich, ale w tym liście pisa-
ła podziękowania za estety-
kę i zachowaną etykietę listów. 
Zainteresowała się dyscyplinami 
przez nas uprawianymi i podzię-
kowała bardzo za listy i za to, że 
się nią zainteresowaliśmy – przy-
tacza treść odpowiedzi z Pałacu 
Buckingham Dominika.

To jednak nie koniec, bo pani 
Magdalena zdradza, że jeszcze 
inni uczniowie będą się uczyć 
pisać listy. Tym razem jednak 
wyślą je prawdopodobnie do 
jednego z książąt brytyjskich, 
być może księcia Harry’ego. Czy 
dostaną odpowiedź?

 MARTA CZACHÓRSKA

Inspirująca 
Wiosna Kobiet
 Taki weekend jest tylko raz w roku. 

Od ośmiu lat, krótko po Dniu Kobiet 
Centrum Kultury Muza w Lubinie 
zaprasza mieszkanki miasta do 
udziału w Wiośnie Kobiet. Przez dwa 
dni panie mają okazję ciekawie 
spędzić czas, bawiąc się, relaksując 
i ucząc nowych rzeczy. Tegoroczny 
program nie zawiódł ich oczekiwań.
Jak mówi Małgorzata Życzkowska-
Czesak, dyrektor Muzy, kobiety 
znacznie chętniej niż mężczyźni 
korzystają z oferty kulturalnej. 
Dlatego w programie Wiosny Kobiet 
nie ma zajęć, które nie 
zainteresowałyby lubinianek.

– Panie są otwarte, lubią nowoś-
ci, chcą zbierać nowe doświadczenia. 
Dużym powodzeniem cieszą się 
sesje masażu, zajęcia z roz-
woju osobistego i arty-
styczne. Myślimy też 
o tych paniach, które 
mają małe dzieci i tak 
układamy program, 
żeby mogły zabrać je 
ze sobą, a jednocześ-
nie zrobić coś dla sie-
bie. Oczywiście na 
warsztaty dla rodzi-
ca z dzieckiem mogą 
przyjść także panowie, 
ale jakoś ich tutaj mało – 
uśmiecha się Małgorzata Życz-
kowska-Czesak.

Panów w różnym wieku widać było 
głównie na I piętrze Muzy, gdzie rozło-
żone były gry planszowe. Panie opano-
wały resztę budynku, uprawiając jogę, 
szykując słodkości, oglądając filmy, tre-
nując asertywność i ucząc się malarstwa 
intuicyjnego.

– Dzieci biorą kartkę, farby i pędzle 
i malują. W ogóle nie myślą, że coś im 
może nie wyjść. Każdy umie malować, 
rysować, ale jesteśmy przyzwyczajeni do 

tego, że jeste-
śmy ocenia-
ni. W efek-
cie ciągle 
słyszę „ja 
nie umiem”. 
W malar-

stwie intui-
cyjnym waż-

ne jest, żeby-
śmy znowu zaczę-

li tworzyć, nie przej-
mując się tym, co ktoś 

na ten temat powie – wyjaśnia 
instruktorka Agnieszka Byszkowska.

– Przyszłam tu pierwszy raz. Nigdy 
nie malowałam, nawet w dzieciństwie 
za tym nie przepadałam. Ale skoro nie 
trzeba umieć malować, to postanowi-
łam, że spróbuję. I wyszło! – opowiada 
pani Elżbieta. – Jestem bardzo zadowo-
lona i na pewno przyjdę tu ponownie.

W niedzielnym programie Wios-
ny Kobiet oprócz indywidualnych sesji 
masażu również znalazło się wiele cieka-
wych zajęć grupowych. Warsztaty psy-
chologiczne, nauka tańca irlandzkiego, 
trening relaksacyjny i medytacyjny i lek-
cje haftu matematycznego – to wszystko 
czekało na dorosłych. Oprócz tego było 
też kilka propozycji dla rodziców, którzy 
chcieli aktywnie spędzić czas ze swoimi  
pociechami.  JOANNA DZIUBEK
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Od lewej: Natalia 
Zielińska i Dominika 
Halbryt z klasy 7c z ZSS
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Historyczna Pocztówka (257)
TRZMIELÓW

Po wojnie trzydziestoletniej (1618-
1648) protestanci zostali zmuszeni 
do oddania katolikom większości 
kościołów. Wówczas też przy 
granicach Śląska bądź tych księstw 
śląskich, w których panowała dużo 
większa tolerancja religijna, 
budowano tzw. „kościoły graniczne”. 
Oczywiście, mogli się w nich modlić 
mieszkańcy z terenów objętych 
znacznie większymi restrykcjami 
religijnymi. Tolerancja ta 
obejmowała księstwa: legnicko-
brzeskie, wołowskie i oleśnickie. 
Na Ziemi Lubińskiej zachowały się 
dwa takie kościoły: w Pogorzeliskach 
i w Trzmielowie – oba w gminie 
Chocianów. Prezentowana dzisiaj 
pocztówka ukazuje wnętrza kościoła 
granicznego w Trzmielowie. 

Ciekawostki z dawnych czasów

POMNIKI PRZEDWOJENNEGO LUBINA – CZĘŚĆ 4

Pomnik Bismarcka
Jednym z najstarszych pomników 
w przedwojennym Lubinie był 
pomnik „żelaznego kanclerza” – 
Bismarcka. Pomnik ten w formie 
spiżowego popiersia ustawione-
go na wysokim cokole znajdował 
się przed ówczesną halą sporto-
wą (Turnhalle).
Budynek ten został wybudowany 
przy ulicy 1 Maja (Haynauer 
Strasse) w roku 1877 jako kapli-
ca, czy też kościołek dla prote-
stanckiej sekty religijnej Irwingia-
nów. Jako że niewielu mieszkań-
ców miasta i okolicznych wsi gar-
nęło się do nowej wiary, już 
w 1888 roku budynek wystawio-
no na sprzedaż, a jego nabywcą 
zostało Męskie Towarzystwo 
Gimnastyczne z Lubina (MTV – 
Männer-Turnverein zu Lüben). 
Z inicjatywy tegoż stowarzysze-
nia, do którego należało bardzo 
wielu miejscowych notabli, przed 

budynkiem postawiono wspo-
mniany pomnik Bismarcka, któ-
rego projektantem był berliński 
architekt Kleinert. Uroczystość 
położenie kamienia węgielnego 
pod przyszły pomnik odbyła się 
5 listopada 1897 r., a niecały rok 
później, 25 września 1898 r. na-

stąpiło jego uroczyste odsłonię-
cie. 
Po II wojnie światowej pomnik 
ten podzielił los innych lubińskich 
pomników, został usunięty i naj-
prawdopodobniej skończył 
w hutniczym piecu. Budynek hali 
sportowej, wzniesiony dla celów 

religijnych, zrządzeniem losu na-
dal spełnia swą pierwotną rolę. 
Obecnie, od końca lat pięćdzie-
siątych ubiegłego wieku mieści 
się tu prawosławny kościół para-
fialny pw. Świętej Trójcy, Polskie-
go Autokefalicznego Kościoła 
Prawosławnego.

Odwiedzili sąsiadów 
z miasta

 Mieszkańcy gminy 
wiejskiej Lubin przeszli 
ulicami miasta w Marszu 
Przyjaźni. W ten sposób 
postanowili okazać 
niezadowolenie 
z pomysłu 
administracyjnego 
przeniesienia siedmiu 
sołectw do Lubina.

Chróstnik, Kłopotów, 
Krzeczyn Wielki, Miroszo-
wice, Obora, Osiek i Szkla-
ry Górne – jeśli będzie zgo-
da ministerstwa spraw 
wewnętrznych i admini-
stracji, te miejscowości od 
1 stycznia będą częścią 
Lubina. Co zrozumiałe, na 
ich odłączenie nie zgadza 
się wójt gminy Lubin Tade-
usz Kielan i jego współpra-
cownicy. Dziś do miasta 
przyjechali też mieszkańcy 
gminy, którzy obawiają się 
konsekwencji takiej zmia-
ny. Większość z nich pod-
kreśla, że zamieszkanie na 
wsi było ich świadomym 
wyborem.

– Trzy lata temu kupi-
łam dom w gminie. Po to 
poszłam do gminy, żeby 
nie mieszkać w Lubinie – 
z Ustronia przeniosłam się 
do Ustronia – mówi pani 
Bogusława. 

– Przyszliśmy tutaj, 
żeby wszyscy wiedzieli 
dokładnie, o co nam cho-
dzi. Wybudowaliśmy się na 
wsi, bo chcieliśmy miesz-
kać na wsi. Mamy swoje 
władze, sołtysa, radę sołe-
cką i oni zarządzają mniej-
szą jednostką. Wiedzą, 
jakie mamy bolączki, cze-
go nam trzeba, co popra-
wić. Lubin jest duży mia-
stem, ma swoje problemy 
i niech prezydent zajmu-
je się gospodarowaniem 
miastem – mówi Bożena, 
mieszkanka Obory. 

17 marca pochód 
ruszył z Rynku, przeszedł 

ulicami Kilińskiego, Koś-
ciuszki, Skłodowskiej-
-Curie i Kopernika. Obok 
transparentów z napisa-
mi mówiącymi o przyjaź-
ni i dobrosąsiedzkich sto-
sunkach, widać było jed-
nak też hasła, które przyja-
znego wydźwięku nie mia-
ły. Adresatem części z nich 
był Robert Raczyński, któ-
ry otwarcie mówi, dlaczego 
przejęcie siedmiu sołectw 
jest dla niego tak ważne. 
Cytowany kilka dni temu 
przez „Dziennik Gazetę 
Prawną” prezydent Lubi-
na powiedział: 

Obecny podział admi-
nistracyjny jest sztuczny. 
Mamy ok. 140 miast oto-
czonych przez pasożytniczą 
gminę obwarzankową. Nie-
stety każdy rząd do tej pory 
był zbyt leniwy, by zająć 
się problemem ich likwida-
cji. Dlatego na chwilę obec-
ną łatwiejszym sposobem 
jest wchłanianie kolejnych 
terenów, by większe jed-
nostki mogły się rozwijać. 
Tym bardziej że mieszkańcy 
mniejszych gmin korzystają 
w 100 proc. z naszej infra-
struktury. Niestety tamtejsi 
wójtowie wiedzą o tym i nie 
prowadzą polityki nasta-
wionej na rozwój, tylko 
martwią się o swoje posady.

Przypomnijmy, aby 
możliwa była zmiana gra-
nic jakiegokolwiek samo-
rządu, konieczna jest apro-
bata szefa MSWiA, który 
nie tylko musi oprzeć się 
na opinii radnych zainte-
resowanych gmin, ale też 
wziąć pod uwagę wszyst-
kie kwestie społeczne, eko-
nomiczne i gospodarcze. 
Takie modyfikacje prze-
prowadzane są każdego 
roku. W styczniu tego roku 
granice zmieniło 30 gmin 
z dziewięciu województw. 

JOANNA DZIUBEK 
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Kamień pamięci Waltera von der Vogelweide

Ten nieduży i skromny kamień 
z inskrypcją poświęconą średnio-
wiecznemu poecie i pieśniarzowi 
znajdował się w ówczesnym par-
ku miejskim (obecnie park mar-
szałka Józefa Piłsudskiego) nie-

opodal schodów przy murach 
miejskich. 
Walter von der Vogelweide ur. ok. 
1170 najprawdopodobniej w Dol-
nej Austrii, zm. ok. 1230, koło 
Würzburga. Obok utworów lirycz-
nych i miłosnych Walther von der 
Vogelweide tworzył również utwo-
ry dla celów politycznych, sławiące 

hojność Fryderyka, króla Sycylii, 
w trakcie jego starań o objęcie tro-
nu Świętego Cesarza Rzymskiego. 
Niestety brak jest konkretnych in-
formacji z jakiej okazji, kiedy 
i przez kogo kamień ten postawio-
no. Być może okazją ku temu była 
700. rocznica śmierci barda, którą 
obchodzono w 1930 roku.
Pamiątkowy kamień poświęcony 
średniowiecznemu bardowi zo-
stał uwieczniony na przedwojen-
nych pocztówkach.

OPRACOWAŁ HENRYK RUSEWICZ
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Ścinawskie
Pierwszy Konwent Sołtysów 
kadencji 2019-2023
 17 marca w ścinawskim 

urzędzie burmistrz oraz radni 
spotkali się z sołtysami 
i przedstawicielami rad 
sołeckich, którzy rozpoczęli 
kadencję 2019-2023. 
Spotkanie poprzedziły 
życzenia, szef lokalnego 
samorządu złożył je sołtysom 
z okazji ich niedawnego 
święta (11 marca). Na 
konwencie podziękowano 
przewodniczącym wsi, którzy 
zakończyli swoje 
urzędowanie oraz 
pogratulowano tym, którzy 
zostali wybrani na nową 
kadencję.

– Życzę sobie i Państwu, by 
współpraca lokalnego samo-
rządu z przedstawicielami wsi 
układała się tak dobrze, jak do 
tej pory. To Wy znacie najle-
piej potrzeby mieszkańców, 
wiecie z jakimi problema-
mi zmagają się na co dzień. 
Wszyscy pracownicy nasze-
go magistratu są do Państwa 
dyspozycji, szczególnie urzęd-
nicy, którzy odpowiadają za 
realizowanie funduszu sołe-
ckiego oraz inwestycji. Życzę 
nam wszystkim zdrowia, 
bo wyznaczamy przed sobą 
wymagające sporo energii 
i zaangażowania działania – 
mówił na wstępie Krystian 
Kosztyła.

Burmistrz, w towarzystwie 
wiceprzewodniczącej Rady 
Miejskiej w Ścinawie Moni-
ki Żogalskiej oraz radnych 
reprezentujących dane okrę-
gi: Janem Śliwą, Anną Kasio-
rek, Zbigniewem Krasem, 
Edwardem Sitarskim i Mar-
kiem Barylakiem, podzięko-
wał sołtysom, którzy zakoń-
czyli swoją służbę dla wsi oraz 
pogratulował przewodniczą-
cym wybranym na kadencję 
2019-2023. Swoją obecnością 
spotkanie uświetnili wszyscy 
kończący urzędowanie sołty-
si, za wyjątkiem Andrzeja Saja-
ka z Dziewina. – Cieszy mnie, 
że zdecydowaliście się Państwo 
przyjąć zaproszenie. Dzięku-
ję za te wszystkie lata, nie będę 
ukrywał, bo nie było zawsze 
łatwo i przyjemnie, natomiast 
działaliśmy razem i udawa-
ło się nam osiągać kompromi-
sy w ważnych sprawach, właś-
nie z korzyścią dla mieszkań-
ców. Należy się Wam szacunek 
za wykonaną dla lokalnej spo-
łeczności pracę- dziękował bur-
mistrz Ścinawy.

Zasady działania sołeckie-
go funduszu zreferowała przy-
byłym koordynująca jego dzia-

łanie Maria Winowicz, wielo-
letni pracownik UMiG. Z kolei 
Anna Podbucka, p.o. dyrekto-
ra Centrum Turystyki i Kultu-
ry w Ścinawie, wytłumaczyła 
podstawowe zasady użytkowa-
nia i wynajmowania świetlic 
wiejskich, którymi formalnie, 
razem z wyposażeniem, zarzą-
dza CTiK. Na koniec o kanali-
zacji – najważniejszym projek-
cie inwestycyjnym przewidzia-
nym na rok 2019, który w naj-
większym stopniu dotyczy 
właśnie obszarów wiejskich – 
wspomniał jeszcze burmistrz 
Krystian Kosztyła.

Wybory sołtysów i rad sołe-
ckich na nową kadencję odby-
wały się w gminie Ścinawa od 
20 lutego  do 11 marca br. Nie-
mal we wszystkich wsiach prze-
biegły one sprawnie i zgodnie 
z przepisami, niestety nie było 
tak wszędzie. Jak informują 
uczestnicy zebrania w Zabo-
rowie, którzy do ścinawskiego 
magistratu złożyli skargę na jed-
nego z radnych, podczas wybo-
rów sołeckich w tej wsi doszło 
do niepokojącego incyden-
tu. Sprawę badać będzie teraz 
Komisja Skarg, Wniosków 
i Petycji działająca przy Radzie 
Miejskiej w Ścinawie.  ZK

Sołtysi w kadencji 
2019-2023:
Buszkowice: Agnieszka Kosio-
rowska (zastąpiła Jana Śliwę)
Chełmek Wołowski: 
Aneta Pałac
Dąbrowa Dolna i Środkowa: 
Edyta Socha
Dębiec: Teresa Głaba
Dłużyce: Edwarda Zdobylak
Dziesław: Anna Kasiorek (za-
stąpiła Danutę Pawłoszyńską)
Dziewin: Karolina Obara (zastą-
piła Andrzeja Sajaka)
Jurcz: Krystyna Kietla
Krzyżowa: Anna Turczyn (za-
stąpiła Janinę Makułę)
Lasowice: Andżelika Wojcie-
chowska
Parszowice: Edyta Hajduk
Przychowa: Józefa Kasprzak
Redlice: Marcin Myśków
Ręszów: Dariusz Kochowicz (za-
stąpił Dorotę Marcjan)
Sitno: Teresa Droń
Turów: Anna Sobczak
Tymowa: Halina Chałupa
Wielowieś: Józef Sowiecki (za-
stąpił Magdalenę Szmigielską)
Zaborów i Grzybów: Grażyna 
Wietrzykowska

Pełny skład organów sołeckich 
poszczególnych wsi dostępny 
jest na stronie internetowej bip.
umig-scinawa.dolnyslask.pl
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 » Przedsiębiorstwo Transportowo-Budowlane Sp. z o.o. z Wrocławia zakoń-
czyło prace budowlane przy parkingu-statku w bezpośrednim sąsiedztwie 
ścinawskiego portu. Dodatkowo wykonawca przebudował fragment ulicy 
Wołowskiej (na odcinku równoległym do parkingu) oraz skrzyżowanie ulicy 
Wołowskiej z Rybną. Powstały również nowe publiczne toalety oraz inna in-
frastruktura towarzysząca. Otwarcie samego parkingu zaplanowano na po-
czątek kwietnia, wówczas uruchomiony zostanie również projekt pn. „Ści-
nawski Rower Miejski”, o którym poinformujemy w najbliższym czasie.

Przypomnijmy, że 
w sąsiedztwie portu 
oraz drogi krajowej, 

w pobliżu mostu na Odrze 
powstał parking w kształ-
cie statku z wyznaczony-
mi 122 miejscami parkin-
gowymi (w tym 4 miejsca 
dla osób niepełnospraw-
nych), pasem postojowym 
na dodatkowe 9 miejsc, sta-
cją wypożyczania rowerów, 
przystankiem komunikacji 
zbiorowej, a także toaletami 
publicznymi i natryskiem 
zlokalizowanymi w dzio-
bie całej konstrukcji, dosto-
sowanej do potrzeb osób 
niepełnosprawnych. Cał-
kowicie wyremontowana 
została również sąsiadująca 
z obiektem gminna droga, tj. 
fragment ulicy Wołowskiej. 
Ponadto, w ramach zadania, 
zrealizowano nasadzenia 
zieleni, postawiono elektro-

niczny punkt, zamontowa-
no energooszczędne oświet-
lenie. Wkrótce na dziobie 
parkingu-statku posado-
wiony zostanie wyremon-
towany czołg, który wcześ-
niej stał w ścinawskim ryn-
ku. Docelowo cały obiekt 
i teren wokół będzie moni-
torowany i ochraniany przez 
specjalistyczną firmę. 

Ścinawski parking 
w kształcie statku to nie-
codzienna konstrukcja. 
Budowla jest przedmiotem 
artykułów w branżowych 
czasopismach, niedawno 
o nietypowości tego projek-
tu pisano na przykład w ser-
wisie buildercorp.pl.

Przedsięwzięcie jest moż-
liwe dzięki pozyskaniu przez 
gminę Ścinawa, w ramach 
Regionalnego Programu 
Operacyjnego Wojewódz-
twa Dolnośląskiego na lata 

2014-2020, dotacji ze środ-
ków Unii Europejskiej. Na 
ten konkretny projekt ści-
nawski samorząd otrzy-
mał blisko 6,5 mln zł. Cał-
kowity koszt realizacji zada-
nia zamknął się kwotą 
9.640.958,70 zł.

Inwestycja była reali-
zowana w dwóch okre-
sach budżetowych (2018, 
2019), obecnie gmina Ści-
nawa stara się, by jej zaan-
gażowanie w realizację pro-
jektu było niższe o 1,1 mln 
zł. W tym celu złożono już 
wniosek do Wojewódzkie-
go Funduszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wod-
nej o dotację we wskazanej 
wysokości – aktualnie jest 
on na etapie oceny.

Wartym podkreśle-
nia jest fakt, że ścinaw-
ski samorząd z inwestycji 
odzyskuje także wcześniej 

poniesiony podatek VAT. 
Chodzi o kwotę blisko 1,8 
mln zł. Odzyskanie tak 
dużej sumy jest możliwe 
dzięki planowanej do pro-
wadzenia na wybudowa-
nym obiekcie tzw. sprzeda-
ży opodatkowanej, albo-
wiem za parkowanie czy 
korzystanie z toalety będzie 
trzeba zapłacić. 

– Tak duża inwestycja, 
z relatywnie małym wkła-
dem gminy, możliwa była 
do zrealizowania dzięki pra-
cownikom magistratu, któ-
rzy mają duże doświadcze-
nie i są bardzo skuteczni 
w pozyskiwaniu zewnętrz-
nych środków oraz realizo-
waniu unijnych projektów. 
Możliwe, że faktyczne kosz-
ty będą jeszcze dużo niższe 
i tak naprawdę symbolicz-
ne. W tym celu złożyliśmy 
odpowiednie wnioski i cze-
kamy na ich pozytywne 
rozpatrzenie – puentuje bur-
mistrz Krystian Kosztyła.

Projekt pn. „Wdrażanie stra-
tegii niskoemisyjnej poprzez 
ograniczenie ruchu zmotory-
zowanych w centrum miasta 
Ścinawy” dofinansowany jest 
ze środków EFRR w ramach 
RPO WD 2014-2020.

ZYGMUNT KOGUT

Niebawem otwarcie 
Park&Ride  
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Operatorzy maszyn

czyszczących
potrzebni do pracy 

od zaraz.
Więcej informacji pod numerem:

661 991 561

Specjalistyczne Gabinety Lekarskie

USG SERCA --- USG BRZUCHA --- USG TARCZYCY
zapraszamy na  USG  z konsultacją 

doświadczony lekarz klinicysta - krótkie terminy realizacji
59-300 Lubin; ul. Konopnickiej 31B; tel. 76 743 99 27

00 00 00 00
REJESTRACJA: Poniedziałek - Piątek: 8 -20  Sobota: 8 -13



21 marca 2019 15SPORT

18.03.2019 sport.system-3.com.pl/cms/modules/generate/matrix.php?tax=1&searchMenu=29&round=1&matrix=newspaper&title=&fromNumber=&toNumber=

http://sport.system-3.com.pl/cms/modules/generate/matrix.php?tax=1&searchMenu=29&round=1&matrix=newspaper&title=&fromNumber=&toNumber= 1/1

Ruch Zdzieszowice – Ślęza Wrocław 2:2

Agroplon Głuszy na – Gwarek Tarnowskie Góry 0:2

Rekord Bielsko Biała – Górnik II Zabrze 3:0

Foto-Higiena Gać – Pniówek Pawłowice Śląskie 2:5

Warta Gorzów Wielkopolski – Stilon Gorzów Wielkopolski 1:1

Piast Żmigród – MKS Kluczbork 1:1

Ruch Radzionków – Miedź II Legnica 4:3

Lechia Dzierżoniów – Stal Brzeg 1:2

KGHM ZANAM Górnik Polkowice – KGHM Zagłębie II Lubin 2:1

Generuj PDF

III liga - grupa 3 2018/2019

Lp. Druży na M W R P Pkt. B

1. KGHM ZANAM Górnik Polkowice 1 1 0 0 3 2-1

2. Stal Brzeg 1 1 0 0 3 2-1

3. Gwarek Tarnowskie Góry 1 1 0 0 3 2-0

4. Rekord Bielsko Biała 1 1 0 0 3 3-0

5. Pniówek Pawłowice Śląskie 1 1 0 0 3 5-2

6. Ruch Radzionków 1 1 0 0 3 4-3

7. Stilon Gorzów Wielkopolski 1 0 1 0 1 1-1

8. Ruch Zdzieszowice 1 0 1 0 1 2-2

9. Ślęza Wrocław 1 0 1 0 1 2-2

10. Piast Żmigród 1 0 1 0 1 1-1

11. Warta Gorzów Wielkopolski 1 0 1 0 1 1-1

12. MKS Kluczbork 1 0 1 0 1 1-1

13. KGHM Zagłębie II Lubin 1 0 0 1 0 1-2

14. Górnik II Zabrze 1 0 0 1 0 0-3

15. Lechia Dzierżoniów 1 0 0 1 0 1-2

16. Miedź II Legnica 1 0 0 1 0 3-4

17. Foto-Higiena Gać 1 0 0 1 0 2-5

18. Agroplon Głuszy na 1 0 0 1 0 0-2

Kolejka 1:
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Orla Wąsosz – Stal Chocianów 0:2

Włókniarz Mirsk – Sparta Grębocice 3:1

Prochowiczanka Prochowice – Chrobry  II Głogów 0:1

Górnik Złotory ja – BKS Bobrzanie Bolesławiec 3:0

Apis Jędrzy chowice – Orkan Szczedrzy kowice 3:0

Sparta Rudna – AKS Strzegom 2:3

Odra Total Ścinawa – Karkonosze Jelenia Góra 4:0

Generuj PDF

IV LIGA - ZACHÓD 2018/2019

Lp. Druży na M W R P Pkt. B

1. Chrobry  II Głogów 16 15 0 1 45 39-10

2. AKS Strzegom 16 13 3 0 42 48-7

3. Odra Total Ścinawa 16 11 2 3 35 28-15

4. Apis Jędrzy chowice 16 10 2 4 32 41-20

5. Karkonosze Jelenia Góra 16 7 5 4 26 24-16

6. Stal Chocianów 16 8 2 6 26 24-32

7. Górnik Złotory ja 15 8 2 5 26 28-21

8. Orla Wąsosz 16 6 3 7 21 30-24

9. Orkan Szczedrzy kowice 16 6 1 9 19 23-35

10. Sparta Rudna 16 5 2 9 17 24-37

11. BKS Bobrzanie Bolesławiec 16 4 2 10 14 10-25

12. Prochowiczanka Prochowice 16 4 1 11 13 22-34

13. Sparta Grębocice 16 4 0 12 12 27-45

14. Włókniarz Mirsk 16 3 2 11 11 16-25

15. Victoria Ruszów 15 1 1 13 4 10-48

Kolejka 17:
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Park Targoszy n – Rodło Granowice 0:4

Albatros Jaśkowice – Unia Miłoradzice 2:1

Orzeł Mikołajowice – KS Winnica 1:4

Bazalt Piotrowice – KS Kłopotów 0:1

Czarni Dziewin – Tęcza Kwietno 3:3

Grom Gromadzy ń-Wielowieś – Sparta Parszowice 1:2

Kolejarz Miłkowice – Dąb Stowarzy szenie Siedliska 1:5

Wilki Różana – Mewa Kunice 0:1

Generuj PDF

A-KLASA GRUPA II 2018/2019

Lp. Druży na M W R P Pkt. B

1. Mewa Kunice 16 14 1 1 43 54-7

2. Czarni Dziewin 16 11 2 3 35 48-23

3. Wilki Różana 16 10 1 5 31 46-30

4. Sparta Parszowice 16 10 1 5 31 37-34

5. Dąb Stowarzy szenie Siedliska 16 9 2 5 29 37-21

6. Tęcza Kwietno 16 6 5 5 23 31-32

7. KS Winnica 16 7 2 7 23 33-32

8. Grom Gromadzy ń-Wielowieś 16 7 1 8 22 49-37

9. Albatros Jaśkowice 16 6 4 6 22 32-35

10. KS Kłopotów 15 5 3 7 18 21-31

11. Orzeł Mikołajowice 16 4 5 7 17 31-36

12. Bazalt Piotrowice 16 4 5 7 17 26-29

13. Unia Miłoradzice 16 3 7 6 16 26-32

14. Rodło Granowice 16 4 3 9 15 26-40

15. Park Targoszy n 16 2 5 9 11 26-37

16. Kolejarz Miłkowice 15 1 1 13 4 16-83

Kolejka 16:
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Fortuna Obora – Stal II Chocianów 5:0

Korona Czernina – Mieszko Ruszowice 2:2

Łagoszov ia Łagoszów – LZS Ostaszów 1:8

ZZPD Górnik Lubin – Victoria Parchów 4:0

Kalina Sobin – Sokół Jerzmanowa 3:0

LZS Komorniki – Orzeł Czerna - : -

Dragon Jaczów – Zadzior Buczy na 3:4

Gwardia Białołęka – Victoria Siciny 4:0

Generuj PDF

A-KLASA GRUPA I 2018/2019

Lp. Druży na M W R P Pkt. B

1. Gwardia Białołęka 16 13 0 3 39 40-12

2. Kalina Sobin 16 12 2 2 38 71-35

3. ZZPD Górnik Lubin 16 12 1 3 37 56-14

4. Dragon Jaczów 16 10 2 4 32 61-30

5. Sokół Jerzmanowa 16 9 3 4 30 66-32

6. Mieszko Ruszowice 16 9 3 4 30 53-23

7. Zadzior Buczy na 16 8 4 4 28 36-31

8. Korona Czernina 15 7 2 6 23 50-33

9. LZS Ostaszów 16 6 3 7 21 39-38

10. Fortuna Obora 16 6 1 9 19 47-52

11. Orzeł Czerna 14 5 3 6 18 31-37

12. Victoria Parchów 16 3 5 8 14 28-51

13. Victoria Siciny 16 4 1 11 13 27-61

14. Stal II Chocianów 16 3 1 12 10 19-44

15. Łagoszov ia Łagoszów 16 2 3 11 9 26-46

16. LZS Komorniki 15 0 0 15 0 4-115

Kolejka 16:
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Płomień Radwanice – Zry w Kłębanowice 4:2

Iskra Księginice – Czarni Rokitki 4:0

Odra Chobienia – Chojnowianka Chojnów 1:1

Konf eks Legnica – Pogoń Góra 4:2

Kuźnia Jawor – Kaczawa Bieniowice 4:1

KS Legnickie Pole – KS Męcinka 5:1

UKS Huta Przemków – Zawisza Serby 0:3

Iskra Kochlice – Zamet Przemków 2:1

Generuj PDF

KLASA OKRĘGOWA 2018/2019

Lp. Druży na M W R P Pkt. B

1. KS Legnickie Pole 16 11 3 2 36 54-23

2. KS Męcinka 16 12 0 4 36 50-25

3. Iskra Kochlice 16 11 0 5 33 38-24

4. Konf eks Legnica 16 11 0 5 33 45-24

5. Kuźnia Jawor 16 10 3 3 33 43-15

6. Płomień Radwanice 16 8 4 4 28 41-29

7. Odra Chobienia 16 8 2 6 26 31-33

8. Zawisza Serby 16 7 3 6 24 39-38

9. Kaczawa Bieniowice 16 6 3 7 21 33-41

10. Pogoń Góra 16 6 2 8 20 36-44

11. Iskra Księginice 16 6 0 10 18 24-28

12. Zamet Przemków 16 5 3 8 18 27-31

13. Zry w Kłębanowice 16 4 2 10 14 27-44

14. Chojnowianka Chojnów 16 3 4 9 13 26-57

15. Czarni Rokitki 16 2 2 12 8 17-47

16. UKS Huta Przemków 16 1 3 12 6 18-46

Kolejka 16:

reklama

 » Za nami pierwsza kolejka Li-
gi Okręgowej Grupy Legnica 
w rundzie wiosennej. Bardzo 
dobrze rok zainaugurował lider 
z Legnickiego Pola, który pew-
nie pokonał drugą siłę rozgry-
wek. Nasi sąsiedzi zza miedzy, 
piłkarze Iskry Księginice rów-
nież mają powody do radości. 

16 seria spotkań przysporzyła 
kibicom wielu emocji i wie-
lu bramek. Na boisku Rad-

wanic padło ich sześć. Gospodarze 
pokonali Zryw Kłębanowice 4:2. Eki-
pa Remigiusza Postrożnego na włas-
nym terenie podejmowała Czarnych 
Rokitki. Iskra wygrała 4:0, a na listę 
strzelców wpisali się Adam Kocot (k.), 
Maciej Bar, Łukasz Szymański i Dawid 
Szotkiewicz. Wiosenne rozgrywki źle 
zaczął zespół, który zamyka ligową 

tabelę. Mowa o Hucie Przemków, któ-
ra uległa Serbom 3:0. Najwyższe zwy-
cięstwo zanotował lider z Legnickie-
go Pola, który ograł 5:1 KS Męcinkę. 
W ligowej tabeli obie ekipy mają po 
38 punktów. Lepszy bilans bramkowy 
daje Legnickiemu Polu prawo do fotela 
lidera. Wyrównany bój toczy się o loka-
ty 3., 4. i 5., gdzie z 33 punktami znajdu-
ją się kolejno: Iskra Kochlice, Konfeks 
Legnica i Kuźnia Jawor.

 MARIUSZ BABICZ

W okręgówce lider 
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Piłkarze Iskry 
Księginice 
mają powody 
do radości 

wciąż niepokonany 
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Zwycięstwo z wiceliderem koszykarskiej 3 ligi
 Ostatni mecz w tym 

sezonie zespół SMK Lubin 
rozegrał na własnym 
parkiecie. Drużyna „Lwów” 
podjęła wicelidera Team-
Plast KK Oleśnica. 
Emocjonujące spotkanie, 
pełne zwrotów akcji, 
zakończyło się 
zwycięstwem miejscowych 
koszykarzy 66:58.

To nie był łatwy sezon dla 
SMK. Zespół uszczuplił się 
o kilku zawodników z pod-
stawowego składu i od dłuż-
szego czasu drużynę wspie-

rają wychowankowie – jak 
się okazuje, z całkiem nie-
złym skutkiem. Ostatnim 
meczem w sezonie lubinianie 
udowodnili, że potrafią grać 
na bardzo dobrym poziomie 
i zafundować kibicom wspa-
niałe zwycięstwa.

Mecz z Team-Plast KK 
Oleśnica rozpoczął się dość 
chaotycznie. Zawodnicy 
SMK Lubin nie popisywa-
li się pracą w obronie i popeł-
niali błędy w ataku. W ten 
sposób przeciwnik szybko 
wypracował sobie kilkupunk-
tową przewagę. Po zakończe-

niu pierwszej kwarty SMK 
Lubin postawiła na organiza-
cję w grze obronnej. Na efek-
ty nie trzeba było długo cze-
kać. Lubinianie nie pozwolili 
już Oleśniczanom na rzucenie 
więcej niż 15 oczek na kwar-
tę. Na przerwę schodzili prze-
grywając 25:31, jednak druga 
połowa kształtowała się już 
znacznie korzystniej. Zawod-
nicy poprawili skuteczność 
zza łuku, trafiając czterokrot-
nie za trzy punkty. Ostatni z 
tych rzutów Pawła Macowi-
cza to akcja 3+1 równo z syre-
ną kończącą trzecią kwartę. 

To dało lubinianom prowa-
dzenie 47:46. Czwarta kwar-
ta to już popis gry obronnej, a 
w ataku pojawił się duży spo-
kój. To szybko zaprocentowa-
ło odskoczeniem na 7 punk-
tów i tej przewagi drużyna 
SMK Lubin już nie oddała. 
Zwieńczeniem meczu była 
wygrana z wiceliderem 66:58.

Punkty dla drużyny zdo-
byli: Macowicz 19(5), Dwor-
nik 17(1), Słaby 12, Zadrożny 
10, Skibiński 6(2), Lenczuk 
2, Benier, Durski, Stelmach, 
Wawrzyńczyk.

MARIUSZ BABICZ / SMK LUBIN

Udany weekend 
szermierzy
 Udany weekend mają za sobą lubińscy 

szermierze. Szesnastoletnia zawodniczka MDK 
Olimp Lubin, Gloria Klughardt rywalizowała 
w Warszawie na Pucharze Polski seniorek.

Zawody te równocześnie były klasyfikowane 
jako Puchar Europy do lat 23. W turnieju wystar-
towały 134 zawodniczki z Polski, Rosji, Francji, 
Holandii i Ukrainy. W tym gronie lubińska szpa-
dzistka wywalczyła 16. miejsce w Pucharze Pol-
ski, a w Pucharze Europy zdobyła trzecia lokatę.

W tym samym czasie młodsi szpadziści 
wystartowali w Międzynarodowym Turnieju 
„Tarnovia Cap” w Tarnowie Podgórnym, skąd 
przywieźli pięć złotych medali. Pierwsze miejsca 

wywalczyli: Oliwia Jajko, 
Joanna Kołpa, Domi-

nik Masłowski, 
Hubert Klughardt 
i Bartosz Kitliń-
ski, dla które-
go był to ostat-
ni sprawdzian 
przed Mistrzo-

stwami Świata 
Kadetów w Toru-

niu.
Bardzo dobry-

mi wynikami mogą 
pochwalić się także Aleksan-

der Śmigielski i Dawid Szylko, którzy zajęli ex 
aequo III miejsce w kategorii dzieci. W kategorii 
kadet, Olaf Jakubowski i Marcel Łuszczek rów-
nież zajęli III miejsce. W kategorii zuch, II miejsce 
wywalczył Jakub Żygadło.  ŁUKASZ LEMANIK

Ostra walka
 »Męska drużyna TS Zagłębia Lubin 

rozegrała w trzynastej kolejce V ligi 
bardzo dobry mecz z aktualnym 
liderem tabeli, drużyną KTS 
Wolbromek. Przed spotkaniem 
wiadomo było, że czeka ich ciężki 
bój w walce o każdy punkt, gdyż 
zawodnicy z Wolbromka prezentują 
wysoki poziom udowadniając to 
w meczu 1. rundy, w którym 
Zagłębie uległo 2:10.

Po pierwszej serii pojedynków singlo-
wych było 2:2 i Zagłębie przystąpiło do 
gier deblowych. Oba pojedynki mie-

dziowi wygrali i wyszli na prowadzenie 4:2. 
To dodało lubinianom skrzydeł i pojawiła się 
realna szansa na dobry wynik w tym meczu. 
W kolejnych pojedynkach padł remis: Jacek 
Raczyński o „mały włos” przegrał z lide-
rem drużyny przeciwnej Pawłem Drzyzgą, 
również Sergiusz uległ w swoim pojedynku, 
natomiast Krzysztof Łachowski pokonał 
Roberta Ostasiewicza. Zwycięstwem zakoń-
czył się także pojedynek Romana Kuczyn-
skiego, który pokonał Artura Kasperowi-
cza. Na tablicy wyników było 6:4. Następ-
nie Paweł Drzyzga pokonał Sergiusza i prze-
ciwnicy odrobili straty, wynik 6:5.

Roman Kuczyński zagrał jak w tran-
sie wygrywając z Robertem, a na drugim 

stole Krzysztof pokonał Łukasza Paciorka. 
Zagłębie prowadziło 8:5! Brakowało 1 pkt. 
do remisu, a 2 do wygranej! Jacek Raczyń-
ski przegrał po kolejnej pięciosetowej bata-
lii i zrobiło się nieciekawie, bo 8:6. Roman 
Kuczyński nie odpuszczał i ewidentnie grał 
swój najlepszy pojedynek pokonując Pawła 
Drzyzgę 3:1, a na drugim stole Krzysz-
tof przesądził o wyniku meczu pokonu-
jąc Artura Kasperowicza 3:0 i ostatecznie 
Zagłębie wygrywało mecz 10:6.

Po trzynastu kolejkach Zagłębie Lubin 
zajmuje trzecie miejsce w tabeli z dorobkiem 
20 punktów i stratą 4 pkt. do lidera.

– Cieszyć może fakt, że nasza drużyna 
męska wywodzi się w aktualnych uczest-
ników szkoleń, jakie prowadzimy w klu-
bie od zeszłego sezonu – tłumaczy Krzysz-
tof Łachowski. – Myślimy o zgłoszeniu do 
rozgrywek kolejnej drużyny składającej 
się z naszej juniorskiej kadry, aby próbo-
wali swoich sił w rozgrywkach z drużyna-
mi Dolnego Śląska. To z pewnością zmo-
tywuje wszystkich do większego wysiłku 
w treningach i będzie okazją do weryfika-
cji swoich umiejętności gry – dodaje pre-
zes klubu.

 MARIUSZ BABICZ

Fot. Mariusz Babicz
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Zagłębie Lu-
bin zajmuje 
trzecie miej-
sce w tabeli
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Zwieńczeniem meczu była wygrana z wiceliderem 66:58
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Szlagier w walce o finał
Już 27 marca dojdzie do kolejnego meczu określanego 
mianem „Świętej Wojny”. Spotkanie półfinałowe po-
między zespołami z Lubina i Lublina zostanie rozegra-
ne w hali Regionalnego Centrum Sportowego w Lubi-
nie.
Stawką starcia będzie awans do wielkiego finału 
PGNiG Pucharu Polski.
– Na tym etapie nie ma już słabych drużyn. Lublin na 
pewno będzie chciał zrobić wszystko, aby obronić pu-
char wywalczony w ubiegłym sezonie. My natomiast 
zrobimy wszystko, aby im te plany pokrzyżować. Cie-
szy fakt, że gramy u siebie, bo atut własnego parkietu 
może nam pomóc w awansie do wielkiego finału – mó-
wi Adrianna Górna, skrzydłowa Metraco Zagłębia Lu-
bin.
Zgodnie z regulaminem rozgrywek, w przypadku dru-
żyn z tej samej klasy rozgrywek gospodarz został usta-
lony w wyniku losowania. Nie było rozstawienia. Do 
finału awansują zwycięzcy spotkań półfinałowych. 
W drugiej parze półfinałowej Pogoń Szczecin zmierzy 
się z AZS-em Energą Koszalin. Finał zostanie rozegra-
ny 18 maja.  LL

Postawili się faworytom
 Piłkarze ręczni Zagłębia 

Lubin postawili się wyżej 
notowanym rywalom 
z Kwidzyna. Po zaciętej walce 
na niezwykle ciężkim terenie 
miedziowi przegrali w 23. 
kolejce PGNiG Superligi 
z MMTS-em 23:25, remisując 
do przerwy 10:10.

Ostatn i  ra z  Zag łę -
bie wygrało w Kwidzynie 
w 2007 roku, a tym razem 
było bardzo blisko przeła-

manie złej passy na parkie-
cie tego rywala.

– To był na pewno mecz 
walki od pierwszej do ostat-
niej sekundy, co pokazuje bar-
dzo duża ilość wykluczeń z obu 
stron. O wyniku zadecydował 
początek drugiej połowy, kie-
dy to Kwidzyn odskoczył na kil-
ka bramek i kontrolował spotka-
nie. Wprawdzie udało się odro-
bić straty i dogonić MMTS, lecz 
kilka przestrzelonych na 100 
procent sytuacji zemściło się 

i Kwidzyn wygrał zasłużenie. 
Nasza sytuacja jest już praktycz-
nie przesądzona, lecz na pew-
no będziemy walczyć do koń-
ca rundy zasadniczej tak, aby 

być przygotowanym na wal-
kę w play-outach – mówił po 
meczu Dawid Dawydzik, obro-
towy Zagłębia.

 ŁUKASZ LEMANIK

 MMTS Kwidzyn – MKS Zagłębie Lubin  25:23 (10:10)
MMTS: Dudek, Szczecina – Adamski 2, Krieger 1, Netz, Orzechowski 4, Ossowski 1, Potocz-
ny 2, Przytuła, Rosiak, Kryński 6, Nogowski 1, Szczepański 1, Janiszewski 1, Peret 6, Land-
zwojczak.
Zagłębie: Małecki, Skrzyniarz – Borowczyk, Chychykalo 5, Dudkowski, Gębala 3, Jaszka 3, 
Moryń 4, Mrozowicz 1, Pawlaczyk, Szymyślk, Bondzior 2, Kużdeba 1, Sroczyk, Dawydzik 3, 
Pietruszko 1.

Mecz Polska – Serbia w Lubinie!
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Miedziowi 
dalej zagrają 
tylko w play-
-outach
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 » Znakomita informacja dla 
fanów piłki ręcznej w na-
szym regionie! Reprezenta-
cja Polski kobiet mecz elimi-
nacji mistrzostw Świata 
2019 przeciwko Serbii zagra 
w hali Regionalnego Cen-
trum Sportowego w Lubinie!

Będzie to już trzeci mecz „biało-
-czerwonych” w Lubinie, ale 
bez wątpienia najważniejszy. 

W październiku 2015 r., w meczu 
eliminacyjnym do Mistrzostw 
Europy Kobiet 2016, reprezentacja 
Polski pokonała Finlandię 29:12, 
a we wrześniu 2017 r., podczas 
meczu eliminacji Mistrzostw Euro-
py 2018, rozgromiła Włoszki 40:13.

Tym razem do Lubina zawi-
ta zespół dużo silniejszy, a stawką 
będzie nie tylko awans na Mistrzo-
stwa Świata 2019, ale i przedłużenie 
szans na udział w Igrzyskach Olim-
pijskich w Tokio.

– Zapowiada się znakomite 
widowisko. Już wcześniejsze mecze 
przyciągnęły na halę RCS wie-
lu kibiców. Tym razem, ze wzglę-

du na klasę rywala i rangę meczu, 
spodziewamy się jeszcze większej 
frekwencji. Na pewno będzie to 
doskonała promocja naszej dyscy-
pliny, klubu, miasta, a także spon-
sorów – mówi Witold Kulesza, pre-
zes MKS Zagłębie Lubin SA.

Kibice będą mogli zobaczyć 
w akcji czołowe zawodniczki, 
w tym szczypiornistki Metraco 
Zagłębia Lubin. Aktualnie w kadrze 
znajduje się rozgrywająca Miedzio-
wych, Małgorzata Buklarewicz, 
a na zapleczu kadry są dwie kolejne 
lubinianki: skrzydłowa Adrianna 
Górna i obrotowa Zuzanna Ważna. 
Powołanie do swojej kadry otrzy-
mała także Serbka Jovana Miloje-
vić.

W kadrze Serbii nie braku-
je gwiazd światowego formatu, 
a wśród nich są m.in. Andrea Lekić 
i Dragana Cvijic z CSM Bukareszt, 
Katarina Krpez-Slezak z węgierskie-
go w ERD, czy Sladiana Pop- Lazic 
z francuskiego Brest.

Mecz w hali RCS zaplanowano 
na 6 czerwca. Po raz pierwszy obie 
reprezentacje zmierzą się 31 maja 
w Belgradzie.

 ŁUKASZ LEMANIK

Reprezenta-
cja Polski po 
raz trzeci za-
gra w Lubinie



Metraco Zagłębie liderem!
 » Piłkarki ręczne Metraco Zagłębia Lubin rundę zasadniczą zakończyło na 

pieszym miejscu! W ostatnim meczu lubinianki pokonały na wyjeździe Koronę 
Handball Kiece 31:25 (19:14).

Miedziowe nie dały 
swoim rywalkom 
większych szans. 

Metraco Zagłębie Lubin od 

początku narzuciło swój styl 
gry i bardzo szybko wypraco-
wało wyraźną przewagę. Już 
po kwadransie podopieczne 

Bożeny Karkut i Renaty Jaku-
bowskiej wygrywało dzie-
sięcioma bramkami – 15:5. 
Lubinianki grały znakomicie 

i nie pozwalały kielczankom 
na wiele. Do przerwy było 
19:14 dla miedziowych.

W drugiej połowie lubi-
nianki wciąż utrzymywa-
ły przewagę i choć kielczan-
ki zbliżyły się na dwie bram-
ki Metraco Zagłębie znów 
odskoczyło. Podopieczne 
Bożeny Karkut i Renaty Jaku-
bowskiej dorzuciły kilka bra-
mek i wygrały pewnie 31:25.

– Mecz zaczęłyśmy bar-
dzo dobrze: dyktowały-
śmy warunki i potrafiły-
śmy wypracować dużą prze-
wagę bramkową. W pew-
nym momencie w naszej 
grze nastąpił jednak przestój 
i przewaga stopniała. Mimo 
tego potrafiłyśmy wybrnąć 
zwycięsko z trudnej sytuacji 
i jeszcze w końcówce odsko-
czyć przeciwniczkom na sześć 
bramek. Cieszymy się z kom-
pletu punktów i z utrzyma-
nia pozycji lidera po rundzie 
zasadniczej. Teraz przed nami 

najważniejsze mecze w szóst-
kach oraz starcie z Lublinem 
w półfinale Pucharu Polski. 
Już teraz zapraszam wszyst-
kich Kibiców do wspierania 
nas w tej kluczowej części 

sezonu. Emocji na pewno nie 
zabraknie! – mówi Małgorza-
ta Trawczyńska, rozgrywają-
ca Metraco Zagłębia Lubin.

 ŁUKASZ LEMANIK 
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Utarli nosa Resovii
 Cuprum Lubin grało jak 

natchnione, a po spotkaniu 
brakowało tylko wręczenia 
złotych medali miedziowym 
siatkarzom. Atmosfera w hali 
RCS podczas pojedynku 
z Resovią Rzeszów była 
niczym mecz o mistrzostwo 
kraju.

Zebrana na trybunach pub-
liczność gorąco dopingowa-
ła miedziowych, którzy przez 

trzy sety grali równą siatkówkę. 
Pierwszą część spotkania zakoń-
czyli rezultatem 25:22. W dru-
gim secie siatkarze Cuprum 
Lubin dominowali w każdym 
elemencie gry i wygrali 25:22. 
Trzeci set przysporzył jeszcze 
więcej emocji. Resovia zaczęła 
pokazywać pazury, ale – mimo 
wyrównanej tej części meczu – 
ręce w geście zwycięstwa unieśli 
miejscowi, wygrywając 28:26!

MISZ

 Cuprum Lubin – Resovia Rzeszów  3:0 (25:22, 25:22, 28:26)
MVP meczu: Kert Toobal (Cuprum Lubin)
Cuprum Lubin: Marcyniak, Toobal, Boruch, Gorzkiewicz, Patucha, Grobelny, Wach-
nik, Biegun, Smoliński, Smith, Yanagida, Zawalski, Ziobrowski, Libero: Gruszczyński, 
Makoś.
Asseco Resovia Rzeszów: Kozub, Shoji, Lemański, Drzazga, Jarosz, Schulz, 
Rossard, Szerszeń, Olejnik, Perłowski, Buszek, Mika, Możdżonek, Dryja, Wilkowski, 
Smith, Krzystanek, Libero: Perry, Masłowski, Czyrek. 

 Korona Handball Kielce – Metraco Zagłębie Lubin  25:31 (14:19)
Korona Handball: Orowicz, Hibner – Syncerz 6, Gliwińska 5, D.Więckowska 5, Mo-
chocka 3, M.Więckowska 3, Homonicka 1, Piwowarczyk 1, Charzyńska 1 oraz Zimni-
cka, Skowrońska, Parandii, Nazimek.
Metraco Zagłębie: Wąż, Maliczkiewicz – Buklarewicz 5, Hartman 5, Grzyb 5, Waż-
na 4, Górna 4, Milojević 2, Piechnik 2, Trawczyńska 2, Matieli 1, Pielesz 1 oraz Wasiak, 
Jochymek.

 KGHM Zagłębie Lubin – Arka Gdynia  0:0 (0:0)
Zagłębie Lubin: Forenc – Kopacz, Oko, Guldan (C), Balić – Slisz, Poręba – Pa-
włowski (79. Szysz), Starzyński, Bohar – Tuszyński (46. Mareš).
Arka Gdynia: Steinbors – Olczyk, Marić, Maghoma, Marciniak (C) – Deja (83. 
Cvijanovič), Vejinović – Jankowski, Nalepa (72. Banaszewski), Janota (90. Siemasz-
ko) – Kolev. 

Fo
t. 

Pa
w

eł
 A

nd
ra

ch
ie

w
ic

z

Miedziowi byli nieugięci

 Podopieczni Bena van 
Daela bezbramkowo 
zremisowali na własnym 
stadionie z ekipą 
Zbigniewa Smółki. 
Spotkanie obfi towało 
w skuteczną grę 
defensywną, niestety dla 
oka kibica nieskuteczną 
strzelecko w ofensywie.

Pojedynki KGHM Zagłę-
bia Lubin z Arką Gdy-
nia, nazwane meczami 
przyjaźni, upływają właś-
nie w takiej atmosferze. 
Podobnie było i tym razem. 
W początkowej fazie meczu 
bardzo aktywny na skrzyd-
łach był pomocnik Łukasz 
Poręba. Arka próbowała ata-

kować gospodarzy wysokim 
pressingiem, ale nie potrafi-
ła sfinalizować żadnej akcji. 
Do przerwy obie ekipy nie 
mogły pochwalić się zdoby-
czą bramkową, choć mało 
brakowało, a w 45. minucie 
Poręba zanotowałby samo-
bójcze trafienie po centrze 
pomocnika Michała Jano-
ty. Jednak w defensywie 
miedziowi zachowali zimną 
krew, wybijając futbolówkę.

W drugiej połowie rywali 
straszył ze stałych fragmen-
tów gry pomocnik Filip Sta-
rzyński. Niestety dla miej-
scowych, nie potrafili oni 
wykorzystać w pełni tego 
potencjału. W 80. minu-
cie Christian Maghoma 

miał podobną sytuację jak 
Łukasz Poręba – mógł zano-
tować samobójcze trafienie, 
ale wybił piłkę minimalnie 
od własnej bramki. W 84. 
minucie w kontrze Zagłę-
bia ruszył Damjan Bohar, 
który w polu karnym zagrał 
do Jakuba Maresa, ten jed-
nak strzelił obok bramki. 

W 92. minucie stuprocen-
tową sytuację miał 20-letni 
Patryk Szysz, który z kilku 
metrów przegrał konfron-
tację z golkiperem Pavelsem 
Steinborsem. Po chwili jesz-
cze rzut rożny, ale po wybi-
ciu piłki przez gości sędzia 
zakończył mecz.

MARIUSZ BABICZ
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Wisła Płock – Pogoń Szczecin 0:2

Lech Poznań – Górnik Zabrze 0:3

Jagiellonia Biały stok – Korona Kielce 1:3

Zagłębie Sosnowiec – Lechia Gdańsk 0:1

Legia Warszawa – Śląsk Wrocław 1:0

Piast Gliwice – Miedź Legnica 2:1

KGHM Zagłębie Lubin – Arka Gdy nia 0:0

Wisła Kraków – Cracov ia 3:2

Generuj PDF

Lotto Ekstraklasa 2018/2019

Lp. Druży na M W R P Pkt. B

1. Lechia Gdańsk 26 15 8 3 53 40-21

2. Legia Warszawa 26 15 6 5 51 40-25

3. Piast Gliwice 27 14 7 6 49 42-27

4. Pogoń Szczecin 26 12 5 9 41 38-33

5. Jagiellonia Biały stok 26 11 7 8 40 41-37

6. Lech Poznań 26 12 3 11 39 38-35

7. Cracov ia 26 11 6 9 39 31-29

8. Korona Kielce 26 10 9 7 39 34-36

9. Wisła Kraków 26 11 5 10 38 45-39

10. KGHM Zagłębie Lubin 26 11 4 11 37 41-36

11. Śląsk Wrocław 27 7 6 14 27 33-36

12. Górnik Zabrze 26 6 9 11 27 33-45

13. Miedź Legnica 26 7 6 13 27 27-48

14. Arka Gdy nia 26 6 8 12 26 35-38

15. Wisła Płock 26 5 9 12 24 35-46

16. Zagłębie Sosnowiec 26 4 6 16 18 33-55

Kolejka 26:
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Perła Lublin – SPR Pogoń Szczecin 26:25

UKS PCM Kościerzy na – KPR Ruch Chorzów 23:25

KPR Kobierzy ce – KPR Jelenia Góra 32:30

Energa AZS Koszalin – EKS Start Elbląg 23:19

Korona Handball Kielce – Metraco Zagłębie Lubin 25:31
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PGNiG Superliga Kobiet 2018/2019

Lp. Druży na M W ZPKPPK P B Pkt.

1. Metraco Zagłębie Lubin 20 18 0 0 2 596-428 54

2. Perła Lublin 20 17 1 0 2 583-408 53

3. Energa AZS Koszalin 21 16 0 2 3 577-480 50

4. EKS Start Elbląg 20 11 1 0 8 517-472 35

5. SPR Pogoń Szczecin 20 11 0 1 8 570-512 34

6. KPR Kobierzy ce 19 9 0 1 9 490-474 28

7.
MKS Piotrcov ia Piotrków

Try bunalski
20 5 2 1 11 479-576 22

8. Korona Handball Kielce 20 5 1 0 13 484-549 17

9. KPR Ruch Chorzów 19 5 0 0 14 447-539 15

10. KPR Jelenia Góra 19 4 0 0 15 471-577 12

11. UKS PCM Kościerzy na 22 3 0 0 19 541-740 9
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Podopieczne Bożeny Karkut 
i Renaty Jakubowskiej wy-
grały pewnie 31:25.


